
                                          PROTOKÓŁ  Nr X/2019 

 

z  X Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 18 lipca  2019 roku w budynku 

administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. od 8°° do 9.40. 

          

                Ad.1.  Otwarcia X Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji radnych Rady Gminy Solec-Zdrój , 

Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka, Wójta Gminy Adama Pałysa, Z-cę Wójta 

Piotra Kalitę , Skarbnika Gminy Zofię Kopeć,  Sekretarza Gminy Artura Cygana,  sołtysów  

oraz pozostałych gości .   

Kierownicy referatów Urzędu Gminy obecni na Sesji: Edyta Patrzałek, Izabela Kopeć-Ból,  

kierownik GOPS Stefania Bartnik. 

 

               Ad.2. Przewodniczący Rady poinformował,  że ustawowy skład  Rady wynosi 15 

radnych,  w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum  niezbędne do prowadzenia 

obrad Rady Gminy Solec-Zdrój  oraz podejmowania prawomocnych uchwał.  

Nieobecni radni: Paweł Fortuna. 

Lista obecności – w załączeniu. 

 

                Ad.3.  Przewodniczący Rady  Paweł Patrzałek   odczytał   porządek  posiedzenia, 

który przedstawia się następująco : 

1. Otwarcie X Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku X Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

4. Złożenie do Przewodniczącego Rady Gminy pisemnych interpelacji i zapytań przez 

radnych. 

5. Przyjęcie Protokołu z IX  Sesji Rady Gminy. 

6. Informacja Wójta Gminy z działalności w  okresie między sesjami. 

7. Podjęcie uchwał: 

a/ w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Solec-Zdrój z wyłączeniem sołectwa Solec-Zdrój,  

b/ w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2019 - 2032,  

c/ w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2019 rok 

8.Wolne wnioski i zapytania. 

9. Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poddał proponowany porządek pod głosowanie 

radnych. 

Za jego przyjęciem głosowało 14 radnych. 

 

                Ad.4.Pisemną  interpelację do Przewodniczącego Rady złożył radny Eryk 

Grabowski. 

                Ad.5. Nikt z obecnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z  IX Sesji Rady 

Gminy. Protokół uznany został jednogłośnie za przyjęty .        

                                                                                                           

                 Ad.6.  Wójt Adam Pałys  przedstawił informację z wykonania uchwał podjętych 

na IX Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 27 czerwca 2019 r., natomiast sprawozdanie z 



działalności Wójta Gminy za okres od 27 czerwca  2019 r. przedłożyli kierownicy 

poszczególnych referatów. 

Nikt z obecnych nie zgłosił pytań ani uwag pod adresem przedłożonych sprawozdań. 

Sprawozdania - w załączeniu.      

 

                       Ad. 7a/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że radni 

otrzymali projekt uchwały w  sprawie  uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Solec-Zdrój z wyłączeniem sołectwa Solec-Zdrój. 

Projekt był również szczegółowo  omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i 

otrzymał ich rekomendację. Do chwili obecnej w treści uchwały nie nastąpiły żadne zmiany, 

w związku z czym z uwagi na długość tekstu odstępuje od jej odczytania   . 

 Nikt z radnych nie zgłosił uwag ani zastrzeżeń do przedłożonej uchwały. 

Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr X/50/2019 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Solec-Zdrój z wyłączeniem sołectwa Solec-Zdrój – 

w załączeniu. 

 

                        Ad.7b/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2019 - 

2032, był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację.  

Następnie odczytał powyższą uchwałę . 

Nikt z   radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 

głosowanie . 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się –  radnych. 

Uchwała Nr X/51/2019  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój 

na lata 2019 - 2032 – w załączeniu. 

 

                           Ad.7c/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

uchwały  w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2019 rok był omawiany na 

posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  uchwałę. 

Nikt z   radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 

głosowanie . 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych, 

przeciw  - 0 radny, 

wstrzymało się – 0 radny 

Uchwała Nr X/52/2019 w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2019 

– w załączeniu. 

 

                       Ad.10. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 

Wójt Adam Pałys podziękował radnym biorącym udział w spotkaniu z przedstawicielami 

Lasów Państwowych . Wspólne rozmowy przyniosły pozytywne efekty dla dobra Gminy. 

 

 



Radny Marian Mastaliński: 

- W związku z ostatnim wypadkiem ze skutkiem śmiertelnym, mającym miejsce na 

skrzyżowaniu w Wełninie, wnioskuje o wystąpienie do odpowiednich służb o podjęcie 

działań mających na celu poprawę bezpieczeństwa drogowego w tym miejscu. 

 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Korzystając z dobrej współpracy z Lasami Państwowymi należy dążyć do stworzenia 

nowych miejsc  edukacyjnych, komunikacji pomiędzy uzdrowiskiem  a zalewem. 

- Zwiększyć nakład kwartalnika „Gazeta Solecka”. 

- Uhonorować zasługi i upamiętnić osobę nieżyjącego lekarza Władysława Mazura 

nazywając jego imieniem ważne dla mieszkańców miejsce  bądź nową ulicę. 

- Dostosować elewację istniejącego budynku GOK do będącego w rozbudowie nowego 

obiektu. 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- Ponowić wniosek o założenie światła pulsacyjnego na skrzyżowaniu w Wełninie. 

- Jakie nowe inwestycje i z jakich środków będą realizowane w Gminie? 

- Jakie koszty zostały poniesione na modernizację oczyszczalni i jakie są efekty 

modernizacji? 

- Kto zdecydował o przerwie w leczeniu kasztanowców? 

- W strefie A uzdrowiska zabroniona jest hodowla zwierząt. Dlaczego o fakcie hodowli  w 

parku uzdrowiskowym nie została powiadomiona dyrekcja ochrony środowiska? 

- Ponawia pytanie do powiatu: które kasztanowce zostały przeznaczone do wycięcia? 

- Zlikwidować bazar na chodniku w kierunku kościoła. 

- Ustawić drugą tablicę z zakazem parkowania  kamperów. 

- Ustawiona przy wejściu do Uzdrowiska tablica zakazuje mieszkańcom wejścia do parku. 

- Nie otrzymał odpowiedzi na pytanie dotyczące tematów omawianych podczas spotkania 

Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych. 

- Po 5 sierpnia zwołać spotkanie Komitetu Rewitalizacyjnego. 

 

Radny Marcin Nurek: 

- Dlaczego nie został jeszcze usunięty kasztanowiec przy ul. 1 Maja? 

 

Radny Stanisław Żelazny: 

- Kiedy będą podjęte decyzje w sprawie złożonych wniosków dotyczących poniesionych 

szkód spowodowanych nawalnymi deszczami? 

- Wnioskować o poprawę bezpieczeństwa na skrzyżowaniu w Wełninie i Zielonkach. 

 

Radny Paweł Patrzałek: 

- Usunąć dziury w asfalcie przy ul. Leśnej. 

- Ustawić ponownie ławkę przy zbiegu ulic Kościuszki i Krakowskiej. 

- Studentom wydziału architektury ASP zlecić opracowanie  projektu dla miejsc  nie 

objętych rewitalizacją . 

- Zaprosić na sesję wojewódzkiego konserwatora zabytków,  po otrzymaniu odpowiedzi na 

protest Gminy związany  z włączeniem do wojewódzkiej ewidencji zabytków miejscowości  

Solec-Zdrój. 

- Ponawia wniosek o nabicie  tzw. kocich oczek  pomiędzy jezdnią a ścieżką rowerową w 

kierunku Zielonek w celu poprawy bezpieczeństwa na ścieżce. 



 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Popiera powyższy wniosek. 

 

Pan Bogusław Kunat: 

- Zastrzeżenia dotyczące wejścia do parku, hodowli ptactwa ozdobnego czy usunięcia  

ogrodzenia z drutu kolczastego należy złożyć na piśmie do właściciela uzdrowiska. 

- Przy zegarze słonecznym zbiera się wieczorami młodzież, spożywa alkohol i  głośno się 

zachowuje, zakłócając tym samym ciszę nocną. Podjąć działania zmierzające do 

zaprowadzenia porządku poprzez interwencję policji. Dotychczasowe zgłoszenia na policję 

nie przyniosły żadnego efektu. 

- Kuracjusze zgłaszają zakłócanie spokoju nocnego głośno jeżdżącym quadem  i 

hałasującymi grupami osób. 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- Młodzież pije w parku gminnym. Policja obiecuje skierowanie w to miejsce swoich patroli 

ale nie wykonuje tych zobowiązań. 

- Gminny parking przy „Świcie” zajęty jest przez  samochody kuracjuszy. Uzdrowisko 

pobiera opłatę za parkowanie na swoim terenie,  natomiast z parkingu  gminnego kuracjusze 

korzystają za darmo. Proponuje wprowadzić odpłatność za korzystanie z parkingu. 

- W trybie ustawy o udostępnianiu informacji publicznej wnosi o udostępnienie 

dokumentacji z postępowania o odzyskanie drogi przez park uzdrowiskowy. 

 

Radny Łukasz Madej: 

- Problemy z parkowaniem mają też  mieszkańcy korzystający z usług poczty. Tamtejszy 

parking prawie  w całości zajęty jest przez kuracjuszy. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek udzielił następujących odpowiedzi: 

- Uważa, że młodzież musi mieć miejsce w którym będzie się spotkać. Jeżeli zachowuje się 

zbyt głośno , należy zwrócić uwagę. 

- Wystosowane zostało pismo w sprawie usunięcia kasztanowca w Solcu-Zdroju i 

zakrzaczeń przy drodze w Wełninie. 

- Na skrzyżowaniu w Wełninie jest największe natężenie ruchu. Duża szybkość i 

wymuszenie pierwszeństwa było przyczyną ostatniego wypadku. Miejsce jest odpowiednio 

oznakowane . 

- Zaprosił na dożynki parafialne w Świniarach w dniu 18 sierpnia br. 

 

Radny Eryk Grabowskli: 

- Młodzież zachowuje się zbyt głośno , zakłócając tym samym spokój i ciszę.  

 

Wójt Gminy Adam Pałys udzielił następujących odpowiedzi: 

- Na wniosek o ustawienie świateł pulsacyjnych  na skrzyżowaniu w Wełninie Gmina 

otrzymała odpowiedź odmowną. Proponuje, aby radni wystąpili ze swoim stanowiskiem do 

posłów Ziemi Świętokrzyskiej 

- Kwartalnik „Gazeta solecka” jest wydawany w ilości 700 szt. i jest to wystarczające. Jeżeli 

będzie taka potrzeba to można zwiększyć ilość drukowanych egzemplarzy. 

- Uważa za słuszny wniosek dotyczący upamiętnienia osoby lekarza Władysława Mazura.  



- Zaprojektowanie innego koloru remontowanego budynku GCK było  celowym 

zamierzeniem architekta, stąd też oba budynki nie będą ze sobą współgrały kolorystycznie. 

- Wszystkie realizowane i planowane inwestycje są na bieżąco podawane do wiadomości 

radnych. 

- Udzieli pisemnej odpowiedzi na temat tegorocznej przerwy w ochronie kasztanowców 

przed szrotówkiem. 

- Zwróci się z pytaniem do RDOŚ o dopuszczalność hodowli ptactwa ozdobnego w strefie A 

uzdrowiska. 

- W trakcie realizacji jest wniosek dotyczący zaprowadzenia porządku wśród handlujących 

na chodniku w kierunku kościoła. 

- Ustawiony znak zakazu parkowania przy parku gminnym dotyczy całego obiektu i nie 

będzie dostawiany drugi znak. 

- 10 lipca złożony został poprawiony projekt rewitalizacji, spotkanie Komitetu 

rewitalizacyjnego będzie zwołane. 

- Stowarzyszenie Gmin Uzdrowiskowych działa w interesie prawidłowego rozwoju gmin 

uzdrowiskowych. 

- Złożono 262  wnioski powodziowe. Na dzień dzisiejszy nie wie czy i jaka będzie pomoc 

dla osób poszkodowanych. 

- W sprawie przejścia w Zielonkach należy złożyć wniosek. 

- Nawierzchnia na ul. Leśnej będzie poprawiona. 

- Ławka przy zbiegu ulic zostanie ponownie ustawiona. 

- Zwróci się do studentów o opracowanie projektu rewitalizacji dla miejsc nie objętych  

obecnie realizowanym planem. 

- Ponowiony zostanie wniosek o  montaż elementów odblaskowych przy ścieżce rowerowej 

do Zielonek. 

- Wystąpi do komisariatu o skierowanie patroli policyjnych w miejsca gdzie dochodzi do 

nieprzestrzegania przepisów porządkowych. 

- Udostępni radnemu dokumentację z postępowania o odzyskanie drogi przez park. 

- Odpłatność za korzystanie  z parkingu ustalają radni poprzez podjęcie uchwały. 

 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Handel na chodniku ma miejsce jedynie w weekendy. Przy poczcie znajduje się mała 

działka . Może należy wystąpić do właściciela o udostępnienie jej osobom handlującym. 

- Uważa, że w sprawach ważnych dla Gminy radni powinni występować wspólnie z Wójtem. 

Takie wspólne działania przynoszą pozytywne efekty. 

 

Radny Paweł Patrzałek, nawiązując do działki przy poczcie, wyjaśnił, że przedmiotowy plac 

znajduje się  w strefie A uzdrowiska a  właściciel  nosi się z zamiarem przeznaczenia go  pod 

sprzedaż wyłącznie wyrobów pamiątkowych. 

 

           Ad.11. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia X Sesji Rady 

Gminy Solec-Zdrój.  

Po zakończeniu obrad Z-ca Wójta Piotr Kalita przedstawił zebranym  prezentację 

powstającej  przy szkole podstawowej w Solcu-Zdroju sali widowiskowej. 

 

Protokołowała:                                                                                Przewodniczący  Rady 

Danuta Grabda                                                                                      Paweł Patrzałek 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

- Podczas ostatnich nawałnic w Wełninie  wylały rowy,  zalane zostały posesje. Należy 

przebudować rowy, zrobić je ze spadkami a właścicieli przepustów zobowiązać do ich 

przebudowy, wskazując im jednocześnie parametry przepustu. 

- Woda zalała uzdrowisko  i boisko w Wełninie. Jakie zadanie ma spełniać zbiornik 

retencyjny, kto odpowiada za regulację zapór? 

- Dlaczego nie ma dostępu do tamy znajdującej się na zbiorniku na terenie uzdrowiska? 

Urządzenie to nie jest własnością uzdrowiska. 

- W strefie  A uzdrowiska hodowane jest ptactwo, między innymi łabędzie, które są ptakami 

chronionymi. 

- Kto odpowiada za pozostawione śmieci przy cmentarzu i ogólnie za porządek na 

cmentarzu? 

- Obok uzdrowiska usychają kasztanowce, zainteresować się co jest tego powodem. 

- Dlaczego gmina nie prowadzi walki ze szrotówkiem? 

- Na sesji powiatu była mowa o usunięciu 100 kasztanowców. Które i z  jakiego powodu 

mają być usunięte? 

- Zaprowadzić porządek na chodniku przy uzdrowisku , gdzie handlujący zrobili sobie bazar. 

- Na terenie parku gminnego przebywa jeden kamper. 

- Jakie koszty ponosi Gmina z tytułu przynależności do Związku Gmin Uzdrowiskowych? 

- Zorganizować spotkanie Komitetu Rewitalizacyjnego. 

- Odmalować pas wyznaczający drogę rowerową przez Wełnin. 

- Rozprowadzić ankietę dot. oceny usług świadczonych przez przychodnię „Eskulap” i 

doprecyzować gdzie ma być zwrócona. 

 

Radny Marian Mastaliński: 

- Czy były przeprowadzone pomiary na masztach telekomunikacyjnych? 

 

Radny Stanisław Żelazny: 

- Przedstawić radnym w formie prezentacji plan sali widowiskowej. 

- Zakupić lampy oświetlenia ulicznego z przeznaczeniem jako zapasowe na wypadek awarii. 

- Nowe rowy posiadają  przepusty większe niż u prywatnych właścicieli i podczas 

nadmiernych opadów nie ma możliwości prawidłowego odprowadzenia wody. 



 

Radny Włodzimierz Grabda: 

- Wykosić dokładnie pas drogowy przy drodze Piasek Mały – Solec-Zdrój. 

- Zrobić drogę na Żuków. 

- Co ze ścieżką rowerową ? 

 

Radny Marcin Nurek: 

- Z uwagi na zagrożenie bezpieczeństwa, jakie stwarza kasztanowiec przy ul. 1 Maja w 

Solcu-Zdroju , przyspieszyć jego usunięcie. 

 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Problem usuwania śmieci pochodzących z cmentarza rozwiązać wspólnie z proboszczem 

parafii. Przykładowo, można wyznaczyć parafianom dni na sprzątanie cmentarza i podstawić 

wówczas samochód na który zbierane będą śmieci i jednocześnie wywiezione. 

- Korzystanie z nieaktualnych map geodezyjnych powoduje, że projektowane są i 

wykonywane niewłaściwej wielkości przepusty. 

 

Radny Jan  Powroźnik: 

- Czy będzie zrobione światło w Żukowie? 

- Zrobić przepust przy drodze Żuków – Piasek Mały. 

 

Radny Stanisław Żelazny: 

- Kiedy będzie wiadomo w jaki sposób zrekompensowane zostaną szkody poniesione 

podczas nawalnych deszczy. 

 

Radny Paweł Patrzałek: 

- Poprawić chodnik od ul. Kościuszki w stronę ul. Krakowskiej. 

- Zagospodarować poprzez nasadzenie zieleni, pasy znajdujące się pomiędzy chodnikiem a 

jezdnią przy ul. 1 Maja i Krakowskiej . 

- Wieczorami, nad zalewem mogłaby być puszczana muzyka. 

- Zorganizować  kąpielisko i plażę nad zalewem. 

- Uprzątnąć żwir z pasa rowerowego przy drodze na Zielonki. 

- Przy kawiarni „Artystyczna” w nocy często dochodzi do zakłócania ciszy . Skierować w to 

miejsce patrole. 

- Od mieszkańca Zborowa otrzymał informację, że Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa 

posiada w Zborowie działki budowlane, które mogłyby być przeznaczone na budowę „tanich 

mieszkań”.  Wystąpić do KOWR z zapytaniem czy możliwe jest odkupienie bądź 

przekazanie tych gruntów Gminie.  

Sołtys Wiesław Sowiński: 

- Wspólnie z sąsiednimi gminami domagać się wyczyszczenia i poszerzenia Kanału 

Strumień.  

 

Sołtys Rafał Nega: 

- Czy Gmina zablokowała budowę wieży telekomunikacyjnej we Włosnowicach? 

 

Sołtys Waldemar Korniłowicz: 

- Wyremontować chodnik przy ul. Krakowskiej , Partyzantów i do Zborowa. 

 



Sołtys Mieczysław Pompa: 

- Brak jest dojazdu do stawu z Żukowie. 

 

Pan K. F.: 

- Czy będzie powołana komisja do szacowania szkód spowodowanych suszą? 

- Poszerzyć parking przy ośrodku zdrowia. 

 

Radny Paweł Patrzałek: 

- Salę konferencyjną wyposażyć w klimatyzację. 

 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Poprawić nagłośnienie transmitowanych sesji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek udzielił następujących odpowiedzi: 

- Przy tak dużym napływie wody jaki miał teraz miejsce, trudno jest zapobiec zalewaniu pól 

czy posesji.  Każdy mieszkaniec Wełnina dostał pismo informujące go o konieczności 

wymiany kręgów na przepustach na kręgi o większej przepustowości.   

- Pasy drogowe będą ponownie wykaszane. 

- Na kanale nie kontynuowane są prace konserwacyjne. 

 

Wójt Gminy Adam Pałys udzielił następujących odpowiedzi: 

- Wody Polskie, które są właścicielami cieków, nie prowadzą żadnych prac 

konserwacyjnych. 

- Wjazdów na posesje prywatne nie można robić za publiczne pieniądze. 

- Zapyta co stało się z pojemnikami PCK na odzież . 

- Odbędzie się spotkanie Komitetu Rewitalizacyjnego . 

- Deszcze o tak dużych opadach wody  zdarzają się rzadko. Uważa, że nawet wyczyszczone 

rowy nie zapobiegłyby zalaniu pól. 

- Proponuje, aby zaprosić proboszcza parafii Solec-Zdrój na posiedzenie komisji. 

- Kasztanowce są szczepione i należy teraz odczekać z dalszymi zabiegami. 

- Przy parku gminnym ustawiony został zakaz parkowania. 

- Rozważy propozycję zakupu zapasowych lamp oświetleniowych . 

- W chwili obecnej Gmina jest na etapie pozyskiwania pozwoleń niezbędnych do 

rozpoczęcia budowy ścieżki rowerowej. 

- Po rozwiązaniu sprawy dzierżawy oświetlenia ulicznego będzie mogła być kontynuowana 

budowa nowych urządzeń oświetleniowych. 

- Powiat opracowuje projekt chodnika do ul. Krakowskiej i będzie robiony w ramach 

rewitalizacji. 

- Zastanowi się nad zagospodarowaniem pasów przy chodnikach. 

- Wniosek o muzykę nad zalewem przekaże do GCK. 

- Plaża przy zalewie będzie robiona podczas rewitalizacji. Do uruchomienia kąpieliska 

konieczne jest zatrudnienie dwóch ratowników.  

- Wystąpi pisemnie do KOWR z zapytaniem o możliwość pozyskania działek. 

- Klimatyzacja sali będzie robiona podczas termomodernizacji całego budynku. 

- Starosta wydał zezwolenie na budowę wieży we Włosnowicach. Gmina odwołała się od 

decyzji. 

- Przy pomocy pracowników ZGK zrobić dojazd do stawu w Żukowie. 

- Szkody z tytułu suszy nie będą spisywane ponieważ nie została ona oficjalnie ogłoszona. 



- Z parkingu przy ośrodku zdrowia będzie zrobiony drugi wyjazd. 

Wójt Adam Pałys poinformował , że sołtys wsi Zborów Ewa Kulik została wyróżniona w 

konkursie „Sołtys Roku 2018”. 

 

Sekretarz Artur Cygan zwrócił się do sołtysów z prośbą o rozprowadzenie wśród 

mieszkańców ankiet dot. oceny usług świadczonych prze przychodnię „Eskulap”. Termin 

zwrócenia ankiet wyznaczył na koniec sierpnia br. 

 

Radny Eryk Grabowski uważa, że gdyby zbiorniki były opróżnione to nie doszłoby do 

wylania wody.  

Wójt Adam Pałys poinformował, że na pozostałe pytania odpowiedzi będą udzielone 

pisemnie. 

 

           Ad.11. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia IX Sesji Rady 

Gminy Solec-Zdrój. 

 

 

Protokołowała:                                                                                Przewodniczący  Rady 

Danuta Grabda                                                                                      Paweł Patrzałek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek zwrócił się do Pani Wandy Lubera  - zastępcy 

Nadleśniczego o przedstawienie informacji dotyczącej wycinki drzew , prowadzonej w 

kompleksie leśnym w Solcu-Zdroju. 

Z-ca Nadleśniczego przedstawiła szczegółowo zasady prowadzonej gospodarki leśnej. 

Wyjaśniła, że  działalność Lasów Państwowych oparta jest na planie urządzenia lasu 

opracowanym na okres 10 lat, w przypadku wystąpienia niebezpiecznych zjawisk termin 

może ulec skróceniu. Wycinka drzew w lesie soleckim prowadzona jest w ramach 

planowanych zabiegów pielęgnacyjnych. Cięcia pielęgnacyjne polegają na stworzeniu 

odpowiednich warunków dla sosny, stąd też wycinane są drzewa zbędne. 

 



Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że mieszkańcy zaniepokojeni są wycinką 

drzew na dużych obszarach. 

Pani Wanda Lubera wyjaśniła, że w przeciągu 5 lat powierzchnie te zostaną odnowione  

nowym drzewostanem. 

 

Radny Grzegorz Lasak zapytał dlaczego wyburzona została leśniczówka i czy planowana 

jest budowa nowej? 

Pani Wanda Lubera wyjaśniła, że leśniczówka wyburzona została ze względu na zły stan 

techniczny i nie będzie odbudowywana. 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- Z uwagi na to, iż istniejący starodrzew będzie wycięty, proponuje utworzyć zespół roboczy 

i wspólnie zdecydować, które  drzewa pozostawić. Uważa, że rośnie dużo starych dębów, 

które w przyszłości mają szansę stać się zabytkiem. 

Pani Wanda Lubera poparła wniosek utworzenia wspólnego zespołu. 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- Na jakim etapie jest odnowa stawu w Zagórzanach? 

Panu Wanda Lubera poinformowała, że staw jest pod ochroną z uwagi na bytującą tam 

traszkę. Przewidziane są trzy etapy odnowienia, wykonany został pierwszy – odmulenie 

stawu. 

 

Radny Marian Mastaliński: 

- Czy  Gmina może uczestniczyć przy opracowywaniu planu urządzenia lasu na następne 

lata? 

Pani Wanda Lubera: Działająca w Nadleśnictwie Komisja założeń planu zaprasza do tych 

prac przedstawicieli samorządów. 

 

Radny Grzegorz Lasak: Czy możliwe jest, by na granicy uzdrowiska i lasu zrobić 2-metrową 

ścieżkę łączącą zbiornik retencyjny i park gminny? 

Pani Wanda Lubera: Można zrobić taką ścieżkę jedynie poprzez  usunięcie i oczyszczenie z  

krzewów, bez utwardzenia nawierzchni. 

 

Radny Jan Powroźnik: Czy można nabyć od Nadleśnictwa działkę pod plac zabaw w 

Magierowie? 

Pani Wanda Lubera: Ustawa o lasach mówi, że można nabyć takie grunty pod warunkiem 

zamiany na grunty o tej samej wartości. Grunty, które Gmina chce przekazać w zamian, nie 

są ekwiwalentne do tych, które chce pozyskać od Nadleśnictwa. 

Nawiązując do powyższego, Wójt Adam Pałys wyjaśnił, że Gmina przedstawiła cztery  

propozycje zamiany i żadna z nich nie była zaakceptowana przez Nadleśnictwo.  W 2017 r. 

złożony był również wniosek o utworzenie ścieżki przez las. W leśniczówce wykonany 

został remont, a później została wyburzona.  Proponuje wspólne spotkanie robocze,  które 

rozwiąże wszystkie niejasności.  

 

Pani Wanda Lubera przyjęła wniosek o spotkanie robocze na poruszone tematy. 

 

Radny Grzegorz Lasak:  



- Rozważyć wprowadzenie nadzoru merytorycznego nad świetlicami poprzez zatrudnienie w 

nich świetlicowych i przy współpracy z GCK organizować zajęcia kulturalne dla dzieci. 

- Ocenić stan rowów i zwrócić się do właścicieli dróg o prace czyszczące . Udrożnienia 

wymagają rowy na Kluczu w Wełninie, Włosnowicach, Żukowie, na Zwierzyńcu. 

- Powiat wyraził zgodę na przekazanie na rzecz Gminy drogi przy sklepie „Centrum”. 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- Jest przeciwny parkowaniu kamperów na terenie projektowanego parku gminnego. Teren 

jest zaśmiecony przez parkujących. 

- Przy cmentarzu brak jest kontenerów na śmieci. 

-  Przedstawić mieszkańcom projekt rewitalizacji. 

- Zmodernizować sieć elektryczną w terenie objętym rewitalizacją poprzez przeprowadzenie 

jej linią podziemną. 

- Założyć oświetlenie uliczne przy ul. Ogrodowej. 

- Zbudować chodnik przez Wełnin. 

 

Radny Paweł Koźbiał: 

- Ciek wodny Solec-Zdrój – Strażnik zalewa pola uprawne. 

- do powiatu: Przeprowadzić remont drogi w Zagórzanach. 

 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Zwrócić się do Uzdrowiska o odsprzedanie działki w centrum Solca-Zdroju. 

 

Radny Paweł Fortuna: 

- Dla bezpieczeństwa mieszkańców zbudować chodnik we Włosnowicach. 

- Przy drodze krajowej w Zielonkach zamontować barierki ochronne. 

 

Pan Jan Powroźnik: 

- Wykonać drogę Magierów – Piestrzec i pomóc finansowo przy jej budowie. 

 

Radny  Włodzimierz Grabda: 

- do powiatu: Zrobić pobocze przy drodze w stronę Żukowa. 

- Co ze ścieżką rowerową? 

 

Radny Marcin Nurek: 

- W związku z dużym ograniczeniem liczby zabiegów ambulatoryjnych, właściciele kwater 

prywatnych narzekają na brak kuracjuszy. Proponuje spotkać się i  wspólnie wystąpić do 

NFZ o zwiększenie kontraktu na świadczenia ambulatoryjne. 

 

Zdaniem obecnego na Sesji przedstawiciela Uzdrowiska usługi z zakresu zabiegów 

ambulatoryjnych  są nieopłacalne, stąd też Uzdrowisko zawarło kontrakt z NFZ na niewielką 

ilość tych  zabiegów. 

 

Radny Stanisław Żelazny: 

- Co z lampami do oczyszczalni? 

- Zrobić drogę od mostu w stronę Ludwinowa , okopać ją rowami. 

- do powiatu: Co z drogą od „sandomierki” w stronę Trzebicy? 

 



Radny Paweł Patrzałek: 

- Z uwagi na brak chętnych do pracy w działających na terenie Gminy  podmiotach 

turystycznych, rozważyć współpracę z miejscową szkołą w zakresie wyboru  przez uczniów 

kończących naukę,  kierunków kształcenia w szkołach ponadpodstawowych . 

- Zainicjować program taniego mieszkania w Gminie. 

- W ramach rewitalizacji,  ustawić dodatkowe , bardziej profesjonalne  urządzenia do 

ćwiczeń na ścieżce zdrowia przy plebani i objąć ją monitoringiem. 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- Na jakim etapie jest postępowanie w sprawie zagrodzenia rzeki? 

 

Sołtys Rafał Nega: 

- Czy we Włosnowicach planowane są do budowy jakieś drogi? 

 

Sołtys Ewa Kulik: 

- Naprawić chodnik przy dawnym sklepie w Zborowie. 

- Czy diety sołtysów będą zwiększone? 

 

Mieszkaniec Solca-Zdroju : 

-  Umieszczać uchwały  w BIP-ie tak, aby widoczny był ich tytuł. 

- Objąć stypendiami studentów uczelni publicznych i niepublicznych i przyznawać również 

powyżej 3-go roku studiów. 

- Nie otrzymał wyczerpującej informacji dotyczącej znalezionej w Solcu-Zdroju studni. 

 

Wójt Adam Pałys udzielił następujących odpowiedzi: 

- rozważy propozycję dotyczącą nadzoru nad świetlicami wiejskimi, 

- dokona sprawdzenia stanu rowów, 

- przejęcie przez gminę odcinka drogi od powiatu nie zmieni decyzji co do  usunięcia z jej 

pobocza garaży, ponieważ ograniczają widoczność, 

- Gmina jest zainteresowana wykupem działki w centrum Solca-Zdroju, lecz wolnej od 

obciążeń. Jeżeli właściciel uzdrowiska wydzieli odpowiednią działkę , to wystąpi z 

wnioskiem o jej odkupienie. 

 - zwróci uwagę na miejsce gdzie parkują kampery i w przypadku niewłaściwego korzystania 

i zanieczyszczenia placu zostanie umieszczony zakaz parkowania, 

- część działki przy cmentarzu będzie przeznaczona pod budowę  składowiska  na śmieci 

pochodzące z terenu cmentarnego, 

- projekt rewitalizacji może być wyłożony ponownie do wglądu dla mieszkańców, zgłoszone 

wcześniej uwagi zostały przekazane projektantowi, 

- wnioski o przebudowę linii elektrycznej w Solcu-Zdroju na podziemną były już składane 

do PGE, Urząd otrzymał jednak odmowę . Przedstawicieli PGE ze Skarżyska należy 

zaprosić na sesję. 

- oświetlenie ul. Ogrodowej planowane jest w 2020 r., 

- budowa chodnika w Wełninie została wprowadzona do zadań powiatu, 

- rozważy możliwość budowy chodnika we Włosnowicach, 

- wniosek dotyczący montażu barierek w Zielonkach zostanie skierowany do Krajowej 

Dyrekcji Dróg i Autostrad, 

- rozważy możliwość pomocy finansowej przy budowie drogi Magierów – Piestrzec, 



- została wydana decyzja o odstąpieniu od przeprowadzenia oceny oddziaływania na 

środowisko w związku z planowaną budową ścieżki zdrowia, w związku z czym  prace będą 

kontynuowane, 

- radni mogą wspólnie wystąpić do NFZ o zwiększenie kontraktu na zabiegi ambulatoryjne, 

- zwróci się do dyrektorów szkół o zainteresowanie uczniów szkołami, które kształcą w  

zawodach poszukiwanych w naszej miejscowości,  

- gmina nie ma terenów, które mogłaby przeznaczyć pod zabudowę mieszkaniową, 

- gmina dzierżawi od plebani teren na którym znajduje się obecnie siłownia , urządzenia są 

już zużyte i nadają się do rozbiórki a siłownia zostanie zlikwidowana, 

- budowa dróg we Włosnowicach, tak jak i w pozostałych miejscowościach uzależniona jest 

od warunków jakie postawi Fundusz Dróg Samorządowych i od wysokości pozyskanych 

środków, 

- po zamknięciu roku budżetowego 2018,  będzie szukał środków, które mogłyby być  

przeznaczone na podwyższenie diet sołtysów, 

- uchwały w BIP-ie będą odpowiednio opisane, 

- wniosek o przyznanie stypendiów  studentom do piątego roku studiów w uczelniach 

publicznych i niepublicznych  będzie poddany pod dyskusję radnych, 

- wnioski o udzielenie informacji publicznej najlepiej składać w formie pisemnej, są wtedy 

czytelne dla osoby, która udziela odpowiedzi. Osobiście nie słyszał, aby w Solcu została 

znaleziona studnia. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek udzielił następujących odpowiedzi: 

- zarówno czyszczenie rowów jak i budowa czy remonty dróg uzależnione są od 

posiadanych środków finansowych, 

- jest zrobiony projekt na drogę do Trzebicy . 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                Ad.3.  Przewodniczący Rady  Paweł Patrzałek odczytał  porządek  posiedzenia, 

który przedstawia się następująco : 

1. Otwarcie VI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku VI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

4. Złożenie do Przewodniczącego Rady Gminy pisemnych interpelacji i zapytań przez 

radnych. 

5. Przyjęcie Protokołu z V Sesji Rady Gminy. 

6. Informacja Wójta Gminy z działalności w  okresie między sesjami. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Solcu-Zdroju za 

2018 rok. 



8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2018 rok. 

9. Sprawozdanie z realizacji wieloletniego programu  współpracy gminy Solec-Zdrój z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2018 roku. 

10. Podjęcie uchwał: 

a/ uchwała  w sprawie powołania Rady Programowej przy Gminnym Centrum Kultury w 

Solcu-Zdroju, 

b/ uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w Zborowie, 

c/ uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w 

publicznych szkołach  podstawowych oraz publicznych innych formach wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój, 

d/ zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli pełniących funkcje 

kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców 

zawodowych, 

e/ uchwała w sprawie zmiany tekstu jednolitego Statutu Gminy Solec-Zdrój, 

f/  uchwała  w sprawie  uchwalenia statutu Uzdrowiska Solec-Zdrój 

g/ uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Solec-Zdrój, 

h/ uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2019 rok. 

11.Wolne wnioski i zapytania. 

12. Zakończenie obrad. 

 

Powyższy porządek radni zatwierdzili jednogłośnie, bez uwag. 

 

                 Ad.4. Radni złożyli do Przewodniczącego Rady Gminy pisemne  interpelacje. 

 

                 Ad.5. Nikt z obecnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z  V Sesji Rady 

Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .        

                                                                                                           

                 Ad.6 . Wójt Adam Pałys  przedstawił informację z wykonania uchwał podjętych 

na V Sesji Rady Gminy w dniu 7 lutego 2019 r., natomiast sprawozdanie z działalności 

Wójta Gminy za okres od 7 lutego 2019 r. przedłożyli kierownicy poszczególnych referatów. 

Sprawozdania - w załączeniu.      

W nawiązaniu do przedłożonych sprawozdań głos zabrali: 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Dlaczego do będącego w rozbudowie budynku GCK przyjęto tak drogą technologię  

wykonania ścian? 

 

                   Ad.7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Solcu-Zdroju za 2018 rok przedstawiła Kierownik GOPS Stefania Bartnik. 

Nie wniesiono uwag. Sprawozdanie w załączeniu. 

 

                    Ad.8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2018 rok 

przedstawiła kierownik GOPS Stefania Bartnik. Nie wniesiono uwag. Sprawozdanie w 

załączeniu. 



                    Ad.9. Sprawozdanie z realizacji wieloletniego programu  współpracy gminy 

Solec-Zdrój z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w 2018 roku przedstawiła Paulina Wojtacha, pracownik 

referatu Organizacyjnego, Promocji i Kultury. Nie wniesiono uwag. Sprawozdanie w 

załączeniu. 

                    Ad.10a/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek odczytał projekt uchwały w 

sprawie  powołania Rady Programowej przy Gminnym Centrum Kultury w Solcu-Zdroju. 

Poinformował, że uchwała była omawiana na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i 

otrzymała ich rekomendację. 

Nikt z radnych nie zgłosił uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr VI/26/2019 w sprawie  powołania Rady Programowej przy Gminnym Centrum 

Kultury w Solcu-Zdroju – w załączeniu. 

 

 

                    Ad.10b/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Punktu Przedszkolnego w Zborowie   

był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację.  

Przewodniczący odczytał powyższą uchwałę . 

Nikt z   radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 

głosowanie . 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr VI/27/2019   zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Punktu 

Przedszkolnego w Zborowie – w załączeniu. 

 

                    Ad.10c/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w 

publicznych szkołach  podstawowych oraz publicznych innych formach wychowania 

przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój był omawiany na posiedzeniach 

stałych komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  uchwałę.  

Radni nie zgłosili uwag. 

 Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr VI/28/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach  podstawowych oraz publicznych innych formach 

wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój – w załączeniu. 

 

                     Ad.10d/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek 



tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli pełniących funkcje 

kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, psychologów był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich 

rekomendację a następnie odczytał  uchwałę.  

Radni nie zgłosili uwag. 

 Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr VI/29/2019 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania i 

rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli 

pełniących funkcje kierownicze oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców 

zawodowych – w załączeniu. 

 

                     Ad.10e/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

uchwały sprawie zmiany tekstu jednolitego Statutu Gminy Solec-Zdrój był omawiany na 

posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  uchwałę.  

Radni nie zgłosili uwag. 

 Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr VI/30/2019 sprawie zmiany tekstu jednolitego Statutu Gminy Solec-Zdrój – w 

załączeniu. 

 

                   Ad.10f/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia statutu Uzdrowiska Solec-Zdrój był omawiany na 

posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  uchwałę.  

Radny Grzegorz Lasak : 

- Jakie regulacje prawne będą zapobiegać powstawaniu działalności uciążliwych i 

zagrażających uzdrowisku na obszarze wyłączonym spod stref uzdrowiskowych? 

- Przepisy statutu dotyczące lokalizacji tablic reklamowych uważa za zbyt rygorystyczne. 

Wójt Adam Pałys: 

- W miejscowościach, które zostały wyłączone spod  planu miejscowego zagospodarowania 

obowiązuje studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania  przestrzennego gminy. 

- Statut uzdrowiska zawiera bardzo liberalne przepisy jeżeli chodzi o umieszczanie tablic 

reklamowych w strefie A uzdrowiska. W przygotowaniu jest ustawa, której przepisy będą 

szczegółowo regulować lokalizację reklam. 

 Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr VI/31/2019.       

       

                  Ad.10g/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

zmieniający uchwałę w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 



wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie Solec-Zdrój, był omawiany na 

posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  uchwałę.  

Radny Grzegorz Lasak: 

- §16 przewiduje budowę sieci wodociągowej wraz ze stacją podnoszenia ciśnienia i 

zbiornikiem retencyjnym w Solcu-Zdroju, 

- §8: budowę instalacji do odwadniania i  kompostowania osadów ściekowych na 

oczyszczalniach w Wełninie i Świniarach, 

czy te inwestycje są celowe? 

Z-ca Wójta Piotr Kalita wyjaśnił, że: 

- wodociąg doprowadzający wodę z Nidy ma bardzo niskie ciśnienie i nie ma możliwości 

podania wody do dalszych miejscowości, stąd też wynikła konieczność budowy 

dodatkowych urządzeń, 

- nowa technologia pozwala na zagospodarowanie osadów powstałych w procesie 

oczyszczania i nieuciążliwych dla środowiska. Inwestycja  została już zrealizowana 2018 r. i 

była w 80% dofinansowana. 

 Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych, 

przeciw  - 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych 

Uchwała Nr VI/32/2019 sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie wieloletniego planu 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych w Gminie 

Solec-Zdrój - w załączeniu.    

 

                    Ad.10h/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że projekt 

uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2019 rok był omawiany na 

posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie odczytał  uchwałę.  

Radny Grzegorz Lasak: 

- Zał. 5.  zawiera wzrost przychodów, rozchody natomiast pozostają bez zmian. Czy jest 

konieczność  zaciągania kredytu skoro zostały uwolnione środki? 

- Czy w 2018 r. miały miejsce wysokie umorzenia podatków podmiotom działającym w 

miejscowości Solec-Zdrój? 

- Zaplanowany został zakup meleksa. Czy w związku z tym wiadomo jest jaka będzie trasa? 

 

Sekretarz Gminy Artur Cygan wyjaśnił, że meleks jest pojazdem ekologicznym, na razie 

będzie jeździł tą samą trasą , którą kursowała kolejka turystyczna. 

 

Skarbnik Gminy Zofia Kopeć objaśniając zmiany budżetu poinformowała, że: 

- podpisana została umowa na zaciągnięcie pożyczki z WFOŚ na rozbudowę sieci wodno-

kanalizacyjnej  na terenie gminy Solec-Zdrój, 

- do budżetu wprowadzono zostały środki pozyskane  z Urzędu Marszałkowskiego na 

zadania inwestycyjne i bieżące, subwencje  z ministerstwa – w zakresie oświaty, 

- umorzenia podatków nie były wysokie, było natomiast  umorzenie w wys. 63 tys. zł dla 

podmiotu, który spełniał warunki określone w uchwale podjętej przez Radę Gminy. 

Z-ca Wójta Piotr Kalita dodał, że uruchomiony w bieżącym roku kredyt był zaplanowany do 

zaciągnięcia na rok 2018 , wówczas jednak nie było takiej potrzeby.  

Skarbnik Zofia Kopeć wyjaśniła, że  wykonawca dopiero w styczniu 2019 roku złożył 

faktury. 

Przewodniczący poddał uchwałę  pod głosowanie. 



Za przyjęciem głosowało 13 radnych, 

przeciw  - 1 radnych, 

wstrzymało się – 1 radnych 

Uchwała Nr VI/33/2019 w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2019 rok. 

 

                   Ad.11. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- Składa interpelacje o utworzenie w szkole w Wełninie Puntu przedszkolnego.  

- Ponownie wnioskuje o zorganizowanie spotkania Komitetu Rewitalizacyjnego. 

- Na jakim etapie jest wyjaśnianie prawidłowości zagrodzenia rzeki Rzoski przez właściciela 

uzdrowiska? 

 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Boisko sportowe znajdujące się przy basenach jest mało rozwojowe. Trzeba zakupić 

działkę obok szkoły i tam go przenieść. 

- Czy gmina zamierza dofinansowywać wymianę pieców węglowych na gazowe bądź inne 

ekologiczne paliwo? 

 

- Czy będzie rozbudowa oświetlenia ulicznego przy ul. Żeromskiego i w kierunku Zagórzan? 

- Rozważyć utworzenie przy Wójcie Rady Biznesu jako ciała doradczego. 

 

Radny Paweł Fortuna: 

- Uważa, że aby zabierać głos w sprawie boiska trzeba najpierw poznać jego sytuację. 

 

Radny Stanisław Żelazny: 

- Otrzymał wyjaśnienie, że wymagający odmulenia rów  w kierunku Włosnowic jest w 

dyspozycji prywatnych właścicieli i Gmina nie może prowadzić na nim prac czyszczących. 

- Uważa, że w dalszym ciągu należy wnioskować o oświetlenie przejścia dla pieszych na 

drodze krajowej w Wełninie. 

 

Radny Paweł Patrzałek wnioskuje o : 

- stworzenie w Solcu-Zdroju punktu stacjonowania karetki specjalistycznej z lekarzem, 

- na zakręcie drogi z Solca-Zdroju do Zielonek, w celu poprawy widoczności,  

 zamontować światła odblaskowe 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- Zwrócił się do właściciela Uzdrowiska Solec-Zdrój o zdemontowanie drutu kolczastego na 

ogrodzeniu uzdrowiskowym ze względu na estetykę i zły odbiór przez kuracjuszy i turystów. 

 

Mieszkaniec Solca-Zdroju zawnioskował o: 

- wycięcie kasztanowców przy ul. 1 Maja ponieważ zagrażają bezpieczeństwu, 

- przeniesienie boiska sportowego pod szkołę, 

- zobowiązanie Zarządu Dróg do wycięcia drzew przy drogach. 

 

Właściciel uzdrowiska Solec-Zdrój wyjaśnił, że ogrodzenie spełnia warunki określone 

stosownymi przepisami i nie będzie usunięte.  Dla potrzeb uzdrowiska będzie budował 

ekologiczną i bezpieczną elektrociepłownię 



 

Sołtys Waldemar  Korniłowicz zwrócił się o remont ul. Partyzantów w miejscu, w którym po 

opadach robią się zastoiska wody. 

 

Sekretarz Artur Cygan poinformował zebranych, że odpowiedzi na zgłoszone interpelacje  

oraz wnioski zostaną udzielone w ustawowym terminie. 

 

             Ad.12. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia VI Sesji Rady 

Gminy Solec-Zdrój. 

 

 

Protokołowała:                                                                                Przewodniczący  Rady 

Danuta Grabda                                                                                      Paweł Patrzałek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



- Poinformował, że w odzewie na jego wystąpienie na poprzedniej sesji dotyczące 

funkcjonowania miejscowego ośrodka zdrowia, otrzymał z kancelarii adwokackiej 

przesądowe wezwanie do zaniechania rozpowszechniania nieprawdziwych twierdzeń,  

publicznych przeprosin oraz wpłaty na cel społeczny kwoty 5 tys. zł. W związku z 

powyższym oświadczył, że wezwanie odbiera jako próbę ograniczenia wolności słowa i 

wykonywania obowiązków radnego. Pisemne oświadczenie wraz z wezwaniem i pismami 

wyjaśniającymi składa na ręce Przewodniczącego Rady Gminy w celu dołączenia do 

protokołu z Sesji.  

Na dzisiejszej Sesji złożył pisemną interpelację w sprawie powołania zespołu, który opracuje 

i przeprowadzi ankietę na temat jakości usług medycznych  świadczonych w zakładzie 

opieki zdrowotnej w Solcu-Zdroju. 

 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Na zgłaszane pytania oczekuje od  urzędników konkretnych i merytorycznych odpowiedzi. 

- Powołać przy Wójcie Gminy społeczną radę przedsiębiorców, która mogłaby służyć 

Wójtowi pomocą z zakresu ich działalności. 

- Rozważnie wydatkować środki na rozbudowę starej sali gimnastycznej przy szkole w 

Solcu-Zdroju  i  Gminnego Centrum Kultury. 

- Jaki jest stan nauczania języka angielskiego w szkołach na terenie gminy, czy może istnieje 

potrzeba zwiększenia środków finansowych  i liczby godzin na nauczania? 

- Ustawić przed Urzędem podświetlaną tablicę informacyjną. 

- Na stronie Solca-Zdroju znajduje się nieaktualny Regulamin. 

 

 

Radny Jan Powroźnik: 

- Rozbudować sieć kanalizacyjną na Sieradzkiej w Żukowie. 

- Wnioskuje o zmianę wysokości diet: dla radnego – 600 zł., dla sołtysa – 225 zł. 

 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Popiera  powyższy wniosek  z tym, że dla sołtysa proponuje dietę w wysokości 300 zł. 

 

Radny Marcin Nurek: 

- Zwrócić uwagę, aby po przeprowadzeniu rewitalizacji  miejscowości, służby ratunkowe 

miały zapewniony dojazd. 

 

Radny Włodzimierz Grabda: 

- Zwrócił się do radnego powiatu o podanie terminu budowy drogi Żuków – Piasek Mały. 

 

Radny Stanisław Żelazny: 

- Prosi o krótkie przedstawienie sprawy budowy szybkiego internetu w Świniarach. Firma 

chce uzyskać zgody na przejście przez działki, a mieszkańcy nic nie wiedzą na ten temat. 

- Złożył interpelację w sprawie budowy drogi od kościoła  w kierunku remizy oraz o 

wyczyszczenie i odmulenie rowu znajdującego się na granicy gmin Solec-Zdrój i Pacanów. 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- Zorganizować spotkanie komitetu rewitalizacyjnego. 

- Zaprosić na sesję przedstawiciela przychodni „Eskulap”. 

 



Radny Włodzimierz Grabda: 

- Co ze ścieżką rowerową Solec-Zdrój – Busko-Zdrój? 

 

Radny Paweł Patrzałek: 

- Zwrócić  się do Nadleśnictwa o wyjaśnienia dotyczące  prowadzonego wyrębu drzew w 

lesie soleckim. 

 

Radny Eryk Grabowski zwrócił uwagę, że wycinane są wszystkie stare  lecz zdrowe drzewa. 

 

Sołtys Bogdan Pietrzyk: 

- Na drodze w Kikowie, od strony Buska-Zdroju ustawić tablicę z napisem „Zagaje 

Kikowskie”. 

 

Pan Rodak  wniósł o udzielenie odpowiedzi  na pytanie : 

-  Czy prawdą jest, że podczas prac związanych z przebudową kanalizacji na ul. Kościuszki 

znaleziono studnię i co się z nią stało? 

- Rozważyć możliwość budowy w Solcu-Zdroju tężni solankowej. 

- Zapewnić bezpieczeństwo mieszkańcom narażonym na ataki psów. 

 

Pan  Bogusław Kunat: 

- Co ze zmianą mpzp dla miejscowości Solec-Zdrój ? Dwa i pół roku temu zgłosił takie 

zapotrzebowanie i do dnia dzisiejszego nie podjęte zostały żadne prace w tym kierunku. 

 

Pani  M. Król zapytała jakie były podjęte działania w stosunku do przychodni Eskulap? 

 

Radny Stanisław Żelazny: 

- Czy strefa C uzdrowiska jest zmniejszona? 

 

Odpowiedzi na zgłoszone powyżej wnioski i zapytania udzielił: 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 

- Znak w Kikowie będzie ustawiony ponownie. 

- Zwrócił uwagę, że drogi są niszczone poprzez ciężkie samochody. Droga Piasek Mały – 

Żuków na razie nie będzie robiona. Uważa, że lepiej się wstrzymać i wykonać ją w 

późniejszym okresie z lepszą nawierzchnią. 

Powiat obecnie przygotowuje się do pozyskania środków na budowę dróg. Będzie robiona 

droga Piasek Wielki – Strażnik. Z uwagi na brak miejsca  nie powstaną chodniki w 

Zagajowie. 

 

Wójt Gminy Adam Pałys: 

- Fundusz Dróg Samorządowych da większe możliwości budowy dróg. 

- Na pytania zgłoszone pod adresem sprawozdań udzieli odpowiedzi pisemnej. 

- Nie słyszał, aby podczas prac ziemnych na ul. Kościuszki odkopana została studnia.       

  Sprawę wyjaśni. 

- Nawiązał kontakt ze specjalistą z zakresu gospodarki drzewostanem i przy jego pomocy 

wystosuje list intencyjny z pytaniami  dotyczącymi prawidłowości dokonywanej wycinki. 

Nadleśnictwo twierdzi, że prace są prowadzone zgodnie z planem wyrębów. 

- Zmiana mpzp Solca-Zdroju nie została jeszcze rozpoczęta. Procedura wymaga , aby w 

pierwszej kolejności dokonać zmiany studium zagospodarowania przestrzennego. 



- Wystąpił z pismem do przychodni o przedłożenie wyjaśnień dotyczących odmowy 

udzielenia pomocy lekarskiej. Są nieścisłości pomiędzy faktami przedstawionymi na sesji a 

otrzymaną odpowiedzią. 

- Operat uzdrowiskowy nie został jeszcze uzgodniony. 

- Przeanalizuje utworzenie rady biznesu . 

 

Sekretarz Gminy Artur Cygan: 

- Wyjaśnił, że informację  dot. wysokości środków na drogi uzyskał na spotkaniu w sprawie 

funduszu dróg samorządowych. 

- Regulaminy znajdujące się na stronie BIP są zaktualizowane.  Statut gminy, dla 

przejrzystości zapisów będzie ujednolicony. 

 

Sołtys Czesław Zeliasz: 

- Czy będzie poszerzony pas drogowy od szkoły w kierunku mostu? 

- Założyć oświetlenie w stronę Zborowa. 

 

Radny Marian Mastaliński: 

- Poprawić bezpieczeństwo na drodze Zborów – Kików poprzez jej oświetlenie i ewentualne 

poszerzenie pasa drogowego. 

 

Zdaniem radnego Grzegorza Lasaka , może  uchylenie dotychczasowego planu  

zagospodarowania przestrzennego ułatwi mieszkańcom realizowanie swoich inwestycji . 

W nawiązaniu do powyższego Wójt Adam Pałys wyjaśnił, że w strefie uzdrowiskowej A 

posiadanie planu przestrzennego zagospodarowania jest obowiązkowe. Uważa, że 

dotychczasowy plan należy rozszerzyć. 

 

Sekretarz Artur Cygan wyjaśnił sprawę budowy sieci internetowej w Świniarach.  

 

             Ad.9. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  

Rady Gminy Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia V Sesji Rady Gminy Solec-

Zdrój. 

 

 

Protokołowała:                                                                                Przewodniczący  Rady 

Danuta Grabda                                                                                      Paweł Patrzałek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na złożone przez radnych interpelacje i zapytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Adam 

Pałys: 

- Decyzja o pozwoleniu na budowę wieży telekomunikacyjnej w Zborowie skierowana była 

do referatu  finansowo-budżetowego Urzędu do celów podatkowych . Decyzja nie była 

skierowana do Wójta w taki sposób, aby mógł się od  niej odwołać jako strona. 

Obecnie wystąpił do Wojewody Świętokrzyskiego o jej uchylenie z powodu niezgodności z 

planem miejscowego  zagospodarowania oraz negatywnego oddziaływania na fizjografię 

terenu w gminie uzdrowiskowej. 

- Przygotowane są trzy zadania: droga w Kikowie, chodnik na ul. Polnej wraz z kanałem 

burzowym i ul. Janów w stronę Zborowa, które będą robione po przeprowadzeniu przetargu. 

- Zmiany w statucie sołectwa uzgodnić z Sekretarzem Urzędu.  

- Jeżeli będzie taka wola mieszkańców to można wprowadzić jednakowe tabliczki z 

numerami porządkowymi  

budynków, natomiast egzekwowanie oznaczenia nieruchomości numerem należy do 

obowiązków policji. 

- W odpowiedzi pisemnej poda szczegółowo działania podjęte przez Wójta w sprawie  

pozwolenia na budowę ciepłowni. 

- Będzie szukał stosownych programów, aby pozyskać środki na budowę ścieżek 

rowerowych w gminie. 



- Są środki na rewitalizację miejscowości Solec-Zdrój. Do tej pory nie zostało rozstrzygnięte 

żadne postępowanie przetargowe. Do najbliższego poniedziałku jest termin składania ofert 

kolejnego przetargu.   

- Zalew rekreacyjny jest objęty rewitalizacją. W sezonie letnim będzie pod opieką Gminnego 

Centrum Kultury.  

- Opracowywany obecnie na kolejne 10 lat operat uzdrowiskowy przewiduje zmniejszenie 

strefy ochronnej C. Operat  znajduje się u ministra zdrowia w celu wydania opinii. 

- Drogi gminne będą robione w zależności od tego jakie będą ogłoszone programy z 

funduszu  wsparcia  budowy dróg gminnych. 

- Droga w Ludwinowie leży w części na gruntach prywatnych i w pierwszej kolejności 

powinna mieć uregulowaną własność. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 

- Właściciel działki w Zborowie  wyraził zgodę na postawienie wieży telekomunikacyjnej a 

starostwo wydało pozwolenie zgodnie z przepisami. Obowiązujące prawo, w przypadku 

odmowy wydania zgody przewiduje kary finansowe. Kolejna wieża ma być postawiona 

pomiędzy Włosnowicami a  Zborowem . 

- Budowa ścieżek rowerowych w gminie uzależniona jest od pozyskania środków 

finansowych. 

- Remont drogi Piasek Mały – Żuków zostanie przeprowadzony jeżeli będą na to fundusze. 

 

                          Ad.10. W wolnych wnioskach radnych i sołtysów głos zabrali: 

Sołtys Stanisław Grochowski: 

- Droga Solec-Zdrój – Piasek Mały wymaga remontu. 

- Dostarczyć piach z solą na posypanie skrzyżowania  i zakrętów dróg. 

 

Sołtys Krystyna Liwara: 

- Wyremontować drogę z Zagórzan w kierunku Nowego Korczyna. 

 

Sołtys Waldemar Korniłowicz: 

- Konieczny jest remont chodnika przy ul. Partyzantów , Krakowskiej i za szkołą. 

 

Sołtys Ewa Kulik: 

- Przy drodze Zborów – Kików zrobić ścieżkę rowerową lub chodnik. 

- Odbierać co miesiąc śmieci w Zborowie. 

- Brak oświetlenia ulicznego na drodze Piestrzec – Zborów. 

- Dostawić dwie lampy przy boisku w Zborowie. 

 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Rozważyć  propozycję wprowadzenia innego systemu zimowego utrzymania dróg. Rolnicy 

posiadający odpowiedni sprzęt są chętni do wykonywania usług.  Gmina może zakupić pługi 

i piaskarki i wydzierżawiać je chętnym do odśnieżania dróg. 

- Wykupić tereny obok szkoły w kierunku Zborowa z przeznaczeniem na boisko i parking. 

- Wiatę na przystanku w Sułkowicach postawić na gruncie prywatnym, po uprzednim 

uzgodnieniu  z właścicielem działki.  

 

 

 



Radny Marian Mastaliński: 

- Nawiązując do poruszonego wcześniej tematu  nowopowstałej wieży w Zborowie uważa, 

że w chwili obecnej mieszkańcy mogą jedynie podejmować działania zapobiegające 

powstawaniu dalszych masztów telekomunikacyjnych. 

 

Radny Łukasz Madej: 

- Obowiązujące przepisy pozwalają na budowę takich masztów, ponieważ wytwarzane 

promieniowanie elektromagnetyczne, zdaniem specjalistów, nie ma ujemnego wpływu na 

środowisko. 

 

Radny Grzegorz Lasak: 

- Gmina powinna rozmawiać z właścicielem działki, który  wcześniej musiał wyrazić zgodę 

na budowę masztu. 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- Dlaczego w mpzp część Wełnina oznaczona jest jako tereny zalewowe? 

- Niedawno wybudowana droga Klucz – Ludwinów już pęka. Podczas budowy należy 

zwracać uwagę na wykonanie . 

- Wrócić do poprzedniej nazwy miejscowości „Zagorzany”. 

- Przed przeprowadzeniem rewitalizacji  w Solcu-Zdroju ustalić granicę pomiędzy zalewem 

a uzdrowiskiem. 

 

Radny Jan Powroźnik: 

- Przy drodze Żuków – Piasek Mały rosnące sosny i brzozy  ograniczają przejezdność. 

Usunąć je. 

 

Radny Eryk Grabowski: 

- Bezpośrednio przy pasie drogowym na skrzyżowaniu w Wełninie posadzony jest żywopłot. 

Powinien być usunięty. 

 

Przewodniczący Powiatu Andrzej Gądek: 

- Zgłoszone nieprawidłowości na drodze w Żukowie i Wełninie zostaną sprawdzone. 

- Droga Solec-Zdrój – Piasek Mały jest w dobrym stanie. 

 

Wójt Gminy Adam Pałys: 

- Opracowana jest dokumentacja na drogi gminne kwalifikujące się do modernizacji. Z 

chwilą pojawienia się odpowiednich programów będą składane wnioski o dofinansowanie 

budowy. Każdy radny dostanie wykaz dróg gminnych. 

- Gmina wraz z powiatem wytypuje  drogi , które  będą wspólnie realizowane. 

- Dostarczenie do Piasku Małego piachu i soli należy ustalić z pracownikiem. 

- Droga z Zagórzan w kierunku Nowego  Korczyna stanowi dawny „trakt królewski”. 

Wystosowany został wniosek do Wójta Gminy w Nowym Korczynie o wspólną budowę tej 

drogi. 

- Remonty chodników w Solcu-Zdroju są sukcesywnie realizowane. 

- Do szybkiego niszczenia dróg przyczynia się susza. Mogła ona być również  przyczyną 

pękania drogi Klucz – Ludwinów. 

- Do chwili obecnej nie zostało zrealizowane zlecenie opracowania dokumentacji na 

oświetlenie uliczne.  



- System  odśnieżania dróg  przez rolników nie sprawdził się. Zakup sprzętu  byłby  celowy,  

gdyby prace te wykonywała Gmina. 

Pan Andrzej Gądek uważa, że odśnieżanie dróg powiatowych wykonywane jest prawidłowo 

a zlecenie tych usług mieszkańcom nie sprawdziło się. 

- Wójt będzie rozmawiał z właścicielami działek na temat ich wykupu z przeznaczeniem pod 

boisko. W pierwszej kolejności musi być jednak naniesiona zmiana w mpzp,  pozwalająca na 

urządzenie na tym terenie boiska. 

- Droga przez Sułkowice jest drogą powiatową. Możliwe jest posadowienie wiaty 

przystankowej w pasie drogowym ale po uprzednim jego poszerzeniu . Rozwiązanie  

problemu leży w gestii mieszkańców i powiatu. 

- Nie były prowadzone żadne rozmowy z właścicielem działki w Zborowie na temat jego 

zgody na budowę masztu telekomunikacyjnego. 

- Obowiązująca nazwa „Zagórzany” jest uwarunkowana historycznie i nie można jej 

zmienić. 

- Tereny zalewowe zostały wykreślone z mpzp. 

- Prowadzone jest postępowanie w sprawie ustalenia granic pomiędzy zalewem a 

uzdrowiskiem. W pierwszej kolejności musi być jednak ustalony przebieg rzeki Rzoski. 

 

                       Ad.11. Wolne wnioski i zapytania: 

Pan  K.: 

- Zgłosił, aby objąć opieką socjalną mieszkańca, który włóczy się po uzdrowisku oraz trudni 

się żebractwem. 

- W  chwili obecnej nie jest wiadomo czy powstanie  ciepłownia  w uzdrowisku i kiedy. 

 

mieszkaniec ów otrzymuje z GOPS artykuły żywnościowe. Poza tym posiada  budynek  

mieszkalny , w którym może  mieszkać. 

 

             Ad.12. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  

Rady Gminy Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia III Sesji Rady Gminy Solec-

Zdrój. 

 

 

Protokołowała:                                                                                Przewodniczący  Rady 

Danuta Grabda                                                                                      Paweł Patrzałek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Radny Marian Mastaliński ponownie poruszył temat dotyczący budowy  wież 

telekomunikacyjnych. Uważa, że zarówno Gmina jak i mieszkańcy powinni wspólnie 

zapobiegać dalszemu powstawaniu takich wież. 

 

Radny Grzegorz Lasak zwrócił uwagę, że niektórzy właściciele działek nie dbają o ich 

pielęgnację, w związku z czym może należy wystąpić do nich z wnioskiem o 

uporządkowanie.  

-Ponowił również wniosek o usunięcie słupa i wyrównanie krawężnika. 

-Za konieczne uważa  oczyszczenie z zakrzaczeń dróg powstałych po scaleniu w Piasku 

Małym i Żukowie. 

-Celowe byłoby  przeniesienie boiska sportowego na teren obok szkoły. 

- Zadbać o bezpieczeństwo na skrzyżowaniu w Wełninie. 

 

Zdaniem radnego Mariana Mastalińskiego, mając na uwadze liczne kolizje, wypadki i ofiary 

śmiertelne , skrzyżowanie w Wełnienie powinno być oznaczone jako „czarny punkt” drogi. 

 

Radny Jan Powroźnik poruszył temat przygotowania gminy i powiatu do zimowego  

utrzymania dróg oraz szybkiego wykonywania usług odśnieżania i sypania piachem. 

 

Radny Grzegorz Lasak poinformował zebranych o możliwości skorzystania z darmowych 

badań lekarskich, które  będą robione w DPS w Świniarach w dniu 2 grudnia br. w godz.  

9 – 14.30. 

Nawiązując do odśnieżania dróg powiatowych poddał pod rozwagę możliwość 

wykonywania usług przez wskazanego mieszkańca na podstawie umowy zawartej z 

powiatem. 

 

Radny Paweł Patrzałek zawnioskował o przedłużenie chodnika na ul. Polnej oraz zabudowę  

rowu  chodnikiem, w celu poprawy bezpieczeństwa. 

 

Radny Eryk Grabowski zapytał o komisariat policji w Solcu-Zdroju. 

 

Radna Teresa Sowula zapytała kiedy będą zamontowane dodatkowe lampy w Kikowie. 

 

Wójt Adam Pałys udzielił następujących odpowiedzi: 

- Zwrócił się do obecnych o zgłaszanie wszystkich zauważonych nieprawidłowości 

związanych z usytuowanymi wieżami telekomunikacyjnymi. 

- Wniosek dot. oznakowania skrzyżowania w Wełninie zostanie wysłany do KDDiA. 

- Zwróci się do właścicieli zapuszczonych działek o ich uporządkowanie bądź pozwolenie, 

aby częściowe prace czyszczące mogła wykonać Gmina. 

- W sprawie nieczynnego słupa zostanie wysłane pismo do Telekomunikacji. 

- Krawężnik przy ul. Kościelnej będzie poprawiony podczas prac rewitalizacyjnych. 

- Postara się, aby drogi w Żukowie  zostały oczyszczone. 

- Aby boisko sportowe mogło być obok szkoły należy w pierwszej kolejności dokonać 

zmiany w mppz oraz zakupić odpowiednią działkę. 

- Gmina na bieżąco wykonuje prace związane z utrzymaniem dróg gminnych w zimie, 

natomiast utrzymanie dróg powiatowych uzależnione jest od ich kategorii. 



- Nie powstanie nowy budynek dla komisariatu. Wójt zaoferował przeznaczenie wszystkich 

pomieszczeń na parterze na potrzeby komisariatu z możliwością budowy osobnego wejścia. 

Odpowiedź w tej sprawie ma być udzielona do końca kwartału. 

- Budowa chodnika przy ul. Polnej jest ujęta w budżecie. 

- Zostało zlecone opracowanie dokumentacji na dodatkowe oświetlenie w Gminie.  

 

               Ad.11. Wolne wnioski i zapytania: 

Radny Eryk Grabowski: 

- Zaprosić na sesję dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych i przedstawić propozycję 

współpracy w zakresie odśnieżania. 

- Zadbać o usuwanie śmieci z pojemników przy cmentarzu, zwłaszcza przed dniem 

Wszystkich Świętych. 

Wójt wyjaśnił, że za wywóz śmieci z cmentarza odpowiada jego zarządca, czyli Proboszcz. 

Radny Marian Mastaliński zwrócił uwagę na powstające nowe nielegalne wysypiska śmieci. 

 

Radny Grzegorz Lasak złożył podziękowanie pedagogom  za przygotowanie z młodzieżą 

szkolną części artystycznej obchodów Święta Niepodległości. Proponuje, aby w przyszłości 

zadbać o miejsca na umieszczenie flag z okazji uroczystości. Mogą to być uchwyty 

zamontowane na słupach. 

Wójt Adam Pałys poinformował, że jest w trakcie realizacji tego zamierzenia. 

 

Na zakończenie Wójt poinformował o mającej się odbyć  w dniu 6 grudnia br.  promocji 

książki o dziejach Gminy  Solec-Zdrój.  

 

             Ad.12. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  

Rady Gminy Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia II Sesji Rady Gminy Solec-

Zdrój. 

 

 

Protokołowała:                                                                                Przewodniczący  Rady 

Danuta Grabda                                                                                      Paweł Patrzałek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

              Ad. 9c/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2018 – 2032 

był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację.  



Przewodniczący odczytał powyższą uchwałę . 

Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 

głosowanie . 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych,  

Uchwała nr XLIV/266/2018   w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-

Zdrój na lata 2018 -2032 – w załączeniu. 

 

             Ad.9d/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały  

w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2018 rok  był omawiany na posiedzeniach 

komisji i otrzymał ich rekomendację.  

Przewodniczący odczytał powyższą uchwałę . 

Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 

głosowanie . 

Za przyjęciem głosowało 15 radnych,  

Uchwała nr XLIV/267/2018   w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2018 rok  – 

w załączeniu. 

 

           Ad.10. Odpowiedzi na zgłoszone pytania i interpelacje udzielili: 

Przewodniczący Powiatu Andrzej Gądek: 

- Odbył się  przetarg na budowę 180-m odcinka drogi w Świniarach . Jednak  z uwagi na 

wysoką cenę, nie będzie robiona w tym roku. 

- Droga na Żuków również nie będzie robiona w tym roku. 

- Sprawa organizacji ruchu pod sklepem Centrum  będzie poddana pod rozważenie 

specjalistom od ruchu drogowego. 

- Droga do Magierowa – w pierwszej kolejności należy uregulować stan prawny drogi. 

- Nawiązując do zarzutów podnoszonych w trakcie kampanii wyborczej wyjaśnił, że 

kondycja finansowa szpitala w Busku-Zdroju jest dobra . 

 

Wójt Adam Pałys: 

- Na dzień dzisiejszy nie posiada żadnych informacji dotyczących anteny we Włosnowicach. 

Pan Andrzej Gądek dodał, że nikt nie dostanie pozwolenia na budowę nowej wieży we 

Włosnowicach. 

- Droga przy kościele będzie przebudowana w ramach rewitalizacji. 

- ul. Żeromskiego będzie poprawiona. 

- Sprzeczne informacje dotyczące skażenia wody w Piestrzcu były związane z  

nieprawidłowościami przy  pobieraniu próbki wody do badania przez pracowników 

SANEPID-u. 

 

              Ad. 11. Wolne wnioski i zapytania: 

Obecni na sesji radni, sołtysi i pracownicy Urzędu złożyli wzajemne podziękowania za 

współpracę w mijającej kadencji 2014 - 2018. 

 

             Ad.12. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  

Rady Gminy Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia XLIV Sesji Rady Gminy Solec-

Zdrój. 

 

 

Protokołowała:                                                                                Przewodniczący  Rady 



Danuta Grabda                                                                                      Paweł Patrzałek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

poinformował, że   projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej 

w miejscowości Solec-Zdrój był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich 

rekomendację.  

Przewodniczący  odczytał  uchwałę. 

Nikt z radnych  nie zgłosił uwag. 

Poddana pod głosowanie została przyjęta 13-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – 

wstrzymujących się. 

Uchwała Nr XXXIII/187/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej w 

miejscowości Solec-Zdrój  – w załączeniu. 

 

                           Ad.7d/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt 

uchwały  w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych  

na terenie gminy Solec-Zdrój był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich 

rekomendację.  

Przewodniczący odczytał powyższą uchwałę . 



Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 

głosowanie . 

Uchwała została przyjęta 13 -oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 –  wstrzymujących  się. 

Uchwała nr XXXIII/188/2017  – w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji nowych 

przystanków komunikacyjnych  na terenie gminy Solec-Zdrój w załączeniu. 

 

                           Ad.7e/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt 

uchwały intencyjnej w sprawie realizacji zadania pn. „Remont drogi gminnej nr 384018 T – 

ul. Polna w Solcu-Zdroju” był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich 

rekomendację a następnie odczytał projekt uchwały . Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani 

uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod głosowanie : 

za przyjęciem głosowało – 13 radnych,  

przeciw – 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr XXXIII/189/2017 intencyjna w sprawie realizacji zadania pn. „Remont drogi 

gminnej nr 384018 T – ul. Polna w Solcu-Zdroju”  – w załączeniu. 

 

                      Ad. 7f/ Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek poinformował, że 

projekt uchwały  w sprawie przekazania skargi na uchwałę Nr XXIX/158/2017 Rady Gminy 

Solec-Zdrój z dnia 30 marca 2017 roku był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał 

ich rekomendację. Następnie odczytał projekt uchwały. Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani 

uwag.  

Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów: za – 13, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XXXIII/190/2017  w sprawie przekazania skargi na uchwałę  

Nr XXIX/158/2017 Rady Gminy Solec-Zdrój z dnia 30 marca 2017 roku - w załączeniu. 

 

                       Ad. 7g/ Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek  poinformował, że 

projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2017 r. był omawiany na 

posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację  a następnie  odczytał projekt uchwały . 

Nikt z radnych nie zgłosił uwag. Poddana pod głosowanie została przyjęta następującą 

ilością głosów: 

Za – 13 radnych, przeciw – 0 radnych, wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr XXXIII/191/2017 w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2017 rok  - 

w załączeniu. 

                        Ad.7h/ Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek  poinformował, że 

projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na finansowanie planowanego deficytu 

budżetu Gminy  był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację, a 

następnie  odczytał projekt uchwały . 

Nikt z radnych nie zgłosił uwag. Poddana pod głosowanie została przyjęta następującą 

ilością głosów: 

Za – 13 radnych, przeciw – 0 radnych, wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr XXXIII/192/2017 w sprawie zaciągnięcia pożyczki na finansowanie 

planowanego deficytu budżetu Gminy   - w załączeniu. 

 

                          Ad.7i/ Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek  poinformował, że 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu zdrowotnego p.n. „Program profilaktycznych 

szczepień przeciw grypie dla mieszkańców Gminy Solec-Zdrój w wieku 70+ na lata 2018 – 



2019”  był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację  a następnie  

odczytał projekt uchwały . 

Nikt z radnych nie zgłosił uwag. Poddana pod głosowanie została przyjęta następującą 

ilością głosów: 

Za – 13 radnych, przeciw – 0 radnych, wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr XXXIII/193/2017 w sprawie  przyjęcia programu zdrowotnego p.n. „Program 

profilaktycznych szczepień przeciw grypie dla mieszkańców Gminy Solec-Zdrój w wieku 

70+ na lata 2018 – 2019”  - w załączeniu. 

 

                        Ad.8. Odpowiedzi na zgłoszone pytania i interpelacje udzielili: 

Wójt Adam Pałys: 

- wniosek o przepust na Koloni Zagajów był już składany do Zarządu Dróg, teraz zostanie 

ponowiony, 

- obecnie trwa wysyłanie zawiadomień do właścicieli działek  zobowiązujących ich do  

wycięcia zakrzaczeń, które powodują utrudnienia w ruchu  drogowym, 

- wniosek o środki finansowe na budowę kanalizacji w miejscowościach Chinków, Zagajów 

i sąsiednich oczekuje na przyznanie dotacji, 

- pod  zbiornik  p.poż. w Zagórzanach wywożony jest  gruz  w celu utwardzenia gruntu, 

ponieważ w tym miejscu będzie  zrobiony  spocznik  dla rowerzystów, 

- tzw. Płytkiej drogi znajdującej się  za remizą w Piestrzcu nie ma w ewidencji gruntów, 

dlatego w pierwszej kolejności należy odtworzyć  i uregulować jej przebieg, 

- na dzień dzisiejszy nie wiadomo jeszcze , które drogi w gminie będą realizowane wspólnie 

z powiatem, stąd też nie może zapewniać o 50% udziale finansowym przy budowie chodnika 

w Wełninie, 

- w sprawie remontu ul. Polnej w Solcu-Zdroju podjęta została na dzisiejszej sesji stosowna  

uchwała, 

- usunięcie zakrzaczeń przy drodze w Piasku Małym będzie zrealizowane, 

- część drogi o której budowę wnioskuje radny  W. Grabda jest własnością powiatu, 

- w sprawie dołków na ul. Słonecznej i chodników wystąpi do powiatu, 

- szczeble do ławki obok szkoły są już gotowe i będą wymienione, 

- na masowe pobieranie piachu z piaskowni  powinna być wydana koncesja, a takiej na dzień 

dzisiejszy nie ma. 

 

       Ad.11. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 

Pan Eryk Grabowski: 

- W dniu dzisiejszym złożył do Wójta Gminy petycję od mieszkańców Wełnina w sprawie 

budowy chodnika. 

- Mieszkańcy zgłaszają również, że nie mają innej możliwości przejścia nad zalew , jak tylko 

przechodząc przez centrum  Solca-Zdroju. 

- Park uzdrowiskowy otoczony jest zasiekami, niektóre miejsca polane są olejem czyli 

substancją która powinna być utylizowana. Oczekuje wyjaśnień od obecnego na sesji 

dyrektora uzdrowiska. 

Pan Bogusław Kunat zwrócił się do p. E Grabowskiego o pisemnie zgłoszenie powyższego 

problemu. 

 

Pan Krzysztof Fortuna: 

- W okresie dużych upałów w Zborowie brak było wody. Było to dużą uciążliwością nie 

tylko pod względem higienicznym. Rolnicy posiadający zwierzęta gospodarskie nie mieli 



ich czym napoić. Uważa, że  w gminie należy tak przebudować urządzenia wodociągowe, 

aby w przyszłości  w razie potrzeby można było  doprowadzić wodę do każdego 

gospodarstwa domowego.    

 

Pan Eryk Grabowski: 

- Co z rewitalizacją Solca-Zdroju? 

- Dlaczego rzeka Rzoska jest zablokowana przez uzdrowisko,  zagrodzone jest dojście do 

niej? 

 

Pan Andrzej Grabda? 

- Co z oświetleniem w Kikowie? 

 

Pan Krzysztof Fortuna: 

- Co z chodnikiem w Zborowie? 

 

Pan Czesław Zeliasz: 

- Zrobić drogę do p. Bahr. 

 

Odpowiedzi na zgłoszone pytania udzielił Wójt Gminy Adam Pałys: 

- Gmina partycypuje w każdej drodze budowanej przez powiat. Posiada również wiele 

własnych dróg, które wymagają inwestowania w nich. W miarę swoich możliwości 

dofinansowuje powiat w zakresie budowy dróg i chodników. 

- Nawiązując do zasieków wokół uzdrowiska uważa, że każdy właściciel ma prawo 

zagrodzić swoją posiadłość. Obecnie toczy się sprawa sądowa o wznowienie granic 

pomiędzy uzdrowiskiem a gruntami gminy. 

- W miesiącach wrzesień – październik odbędzie się nabór wniosków na rewitalizację 

miejscowości. Niestety wysokość środków na dofinansowanie została w dużym stopniu  

zmniejszona. 

- Gmina zwróciła się do zarządcy cieku Rzoska o interwencję i właściciel uzdrowiska 

zobowiązany został do usunięcia ogrodzenia. 

- Tegoroczny okres suszy spowodował zwiększony pobór wody. Konieczna jest przebudowa 

połączeń wodociągowych. Część rurociągu idzie przez uzdrowisko i w tej części byłaby 

możliwość podłączenia do rurociągu od strony Zagórzan.  Właściciel nie pozwala jednak na 

jego przebudowę co wymusza szukanie innego rozwiązania. Prawdopodobnie możliwa 

będzie budowa obejścia od strony Włosnowic. Należy tak przebudować gospodarkę wodną, 

aby nie  w razie potrzeby można było doprowadzić wodę do każdej miejscowości. 

- Oświetlenie uliczne będzie sukcesywnie zakładane w miejscach, które tego wymagają. 

- Rozważy możliwość budowy drogi do p. Bahr. 

Z-ca Wójta Artur Cygan wyjaśnił, że z powodu dużej suszy  drastycznie spadła wydajność  

ujęcia w Kikowie co spowodowało brak wody. Konieczna  jest przebudowa urządzeń 

wodociągowych tak, aby możliwe było wspomaganie zaopatrywania w wodę w całej gminie. 

 

Pani Ewa Kulik: 

- Uważa, że na zorganizowanie w 2018 r. dożynek w Zborowie brak jest odpowiedniego 

miejsca. 

 

Pan Eryk Grabowski: 



- Droga asfaltowa w Wełninie posiada jedną warstwę asfaltu, mimo iż w projekcie są 

przewidziane dwie warstwy. 

- Ścieżka rowerowa odkleja się od asfaltu i w niektórych miejscach pęka. 

Wójt Adam Pałys wyjaśnił, że na przedmiotową drogę nie było projektu ponieważ 

przeprowadzony był jej remont . Ponieważ nie dało się położyć dwóch warstw asfaltu, po 

uzgodnieniu z inspektorem nadzoru położoną jedną 6-centymetrową warstwę. 

- W sprawie ścieżki rowerowej zostanie złożony do powiatu wniosek. 

 

                              Ad.12. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad 

Przewodniczący  Rady Gminy Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia XXXIII  Sesji 

Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

 

 

Protokołowała:                                                                                        Przewodniczący Rady 

Danuta Grabda                                                                                            Paweł Patrzałek 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



                                    PROTOKÓŁ  Nr XXVI/2016 
 

z XXVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 29 listopada  2016 r. 

w budynku administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju w godz. 8ºº do 8.15.  

 

                                Ad.1.  Otwarcia XXVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady 

Gminy,  Wójta Adama Pałysa, Sekretarz Gminy Barbarę Simon oraz Skarbnika Gminy Zofię 

Kopeć. .   

       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   

14-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Nieobecni na Sesji radni: Paweł Koźbiał. 

Lista obecności – w załączeniu. 

 

                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie XXVI Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

2. Przyjęcie porządku XXVI  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

3. Podjęcie uchwał: 

a. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy Solec-Zdrój na 2016 rok. 

4. Zamknięcie XXVI  Sesji. 

 

                         Ad.3a/ Wójt Gminy Adam Pałys poinformował, że w ubiegły piątek  odbył 

się przetarg  na budowę  dróg  Włosnowice –Piestrzec i Klucz - Dąbrówka. Cena okazała się 

wyższa niż przewidziane  na tę inwestycję środki budżetowe , stąd też konieczne było 

zwołanie Sesji, aby dokonać stosownych zmian w uchwale  budżetowej na 2016 r.,  

pozwalających na zwiększenie środków do kwoty niezbędnej  do wykonania powyższej 

inwestycji.   

Skarbnik Zofia Kopeć szczegółowo omówiła  zmiany konieczne do wprowadzenia w 

uchwale.  

Nikt nie zgłosił pytań ani uwag do projektu uchwały.  

Odczytana przez Przewodniczącego Rady i poddana pod głosowanie uchwała w tej sprawie 

została przyjęta następującą ilością głosów: 

za  przyjęciem – 14 głosów, 

przeciw  - 0 głosów, 

wstrzymało się  - 0 głosów. 

Uchwała Nr XXVI/137/2015 w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2016 rok – 

w załączeniu. 

 

                      Ad.4. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Rady 

Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia XXVI  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady 

 

Danuta Grabda                                                                               Paweł Patrzałek 

 

 

 

 



 

 

 

                                                    PROTOKÓŁ  

 

sporządzony w dniu 10 sierpnia 2016 roku z odbytego spotkania Komitetu ds. Rewitalizacji 

z przedstawicielem firmy Graczkowskidotacje. 

 

          Spotkanie prowadziła  przewodnicząca Komitetu ds. Rewitalizacji Barbara Simon. 

Lista obecności – w załączeniu. 

Pani Barbara Simon poinformowała zebranych, że celem powołanego przez Wójta Gminy 

Komitetu w składzie 25 osób jest konsultowanie i monitorowanie realizacji Programu 

Rewitalizacji, który został opracowany  pod potrzeby pozyskiwania środków z Regionalnego 

Programu Operacyjnego. Przedstawiła  propozycję dalszych prac komitetu w okresie 

tworzenia i obowiązywania Programu Rewitalizacji dla Gminy Solec-Zdrój tj. w latach 2016 

– 2023.  

Celem dzisiejszego spotkania było m.in. omówienie uwag do  Diagnozy czynników i 

zjawisk kryzysowych wraz z opisem skali i charakteru potrzeb rewitalizacyjnych . Diagnoza 

wyłożona została do publicznego wglądu. Nie zgłoszono do niej żadnych uwag. 

 

          Przedstawicielka firmy Graczkowskidotacje  omówiła opracowaną dla gminy 

diagnozę zjawisk negatywnych, które kwalifikowały poszczególne obszary gminy do objęcia 

rewitalizacją. Tym sposobem do rewitalizacji zakwalifikowały się następujące miejscowości: 

Solec-Zdrój,  Zborów, Kików, Wełnin. 

 

Pan Czesław Sztuk zapytał,  która miejscowość będzie poddana rewitalizacji  w pierwszej 

kolejności? 

Przedstawicielka firmy opracowującej Program wyjaśniła, że największy potencjał i 

możliwości pozyskania środków ma Solec-Zdrój. 

Pan Piotr Kalita dodał, że rewitalizacji poddany zostanie wyłącznie  Solec-Zdrój , natomiast 

pozostałe  obszary, z uwagi na zakwalifikowanie ich do rewitalizacji,  mogą skorzystać z 

innych dostępnych  programów pomocowych . 

Pan Grzegorz Lasak : Czy w ramach wsparcia gmina będzie traktować równorzędnie 

inwencje własne mieszkańców? 

- Czy przewidywana jest zmiana mpzp w pozostałych sołectwach gminy? 

Pani Barbara Simon wyjaśniła, że podjęta jest już uchwała o przystąpieniu do zmiany 

miejscowego  planu  zagospodarowania przestrzennego w sołectwach gminy . 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała 

Danuta Grabda 

 

 

 

 

 

                                                      PROTOKÓŁ  

 



sporządzony w dniu  30 kwietnia 2019 roku z  posiedzenia Komitetu  ds. Rewitalizacji . 

 

          Spotkanie otworzyła i prowadziła  przewodnicząca Komitetu ds. Rewitalizacji Barbara 

Simon. 

Lista obecności – w załączeniu. 

Pani Barbara Simon poinformowała, że głównym celem spotkania członków  Komitetu  ds. 

Rewitalizacji jest przedstawienie i omówienie projektu  architektonicznego wybranego do 

realizacji i  zgłoszenie ewentualnych uwag i wniosków.  Przypomniała, że Program został 

opracowany wyłącznie  pod potrzeby pozyskania środków finansowych  na realizację 

zawartych w nim zadań.  

          Pan Piotr Kalita na wstępie przedstawił  listę podstawowych i  częściowo 

realizowanych  przedsięwzięć: 

- powstał „Klub Seniora”, 

- GOPS: realizacja programu „Rodzina – Wspólna Troska” i  „Dobry Zawód – Lepsze 

Życie”, 

- zajęcia wyrównawcze w szkołach pn. „Pasje zaklęte w nauce”, 

- imprezy kulturalne zgodnie z kalendarzem imprez, 

- rewitalizacja  obszaru wokół zbiornika retencyjnego, 

- realizowany na bieżąco program „Wolni od azbesu”, 

- rewitalizacja parku na cele wypoczynkowe, 

- poprawa bezpieczeństwa poprzez monitoring miejsc publicznych, 

-przebudowa sali gimnastycznej na widowiskową, 

- rozbudowa GCK, 

-doposażenie szkół w pomoce naukowe, 

- aktywizacja osób niepełnosprawnych w Zborowie. 

 

Lista uzupełniająca przedsięwzięć rewitalizacyjnych: 

- zwiększenie dostępu do usług medycznych : rehabilitacja, szczepienia przeciw grypie, 

winda w ośrodku zdrowia, 

- szerokopasmowy Internet. 

 

              W dalszej kolejności Pan Piotr Kalita  poinformował, że wybrana przez      Sąd 

Konkursowy koncepcja rewitalizacji miejscowości Solec-Zdrój została uszczegółowiona 

przez projektanta. Następnie przedstawił założenia projektowe  w formie slajdów i omówił  

poszczególne części zadania.  

 

Część I zadania – zagospodarowanie ul. 1 Maja i T. Kościuszki: 

 

W wyniku dyskusji uwagi do projektu wnieśli: 

Pan Eryk Grabowski: 

- Jaka zieleń będzie nasadzana? 

- Parkingi na ul. Kościuszki nie są potrzebne. 

Pan Piotr Kalita wyjaśnił, że nasadzane będą drzewa , pozostała zieleń będzie odpowiednio 

dobierana, 

 

Wójt Adam Pałys poinformował,  że miejsca parkingowe przy ul. Kościuszki zostały 

zaprojektowane z myślą o istniejących tam punktach usługowych. 

 



Pan Tomasz Kaleta: 

- Wprowadzenie jednokierunkowego ruchu na ul. Kościuszki spowoduje duży objazd 

miejscowości, co będzie miało wpływ  na pogorszenie się stanu   środowiska. 

- Zrobić większe parkingi zamiast pojedynczych stanowisk parkingowych. 

- Jaka jest grubość płyty? Duże płyty  nie zawsze sprawdzają się w użytkowaniu. 

 

Pani Barbara Simon dodała, że na deptak będzie przeznaczona wyłącznie ul. 1 Maja. 

Pan Piotr Kalita wyjaśnił, że do budowy deptaka proponowane są  płyty o grubości min.  

8 cm, dostosowane do ruchu kołowego, 

 

Pan Grzegorz Lasak: 

- Zamiast płyt położyć asfalt i kostkę granitową. 

 

Pani Maria Skrzypiec: 

- Nawierzchnia z kostki jest bardzo niewygodna do chodzenia po niej. 

- Mieszkańcy ul. Kościuszki są przeciwni budowaniu na tej ulicy  parkingów. 

 

Wójt Adam Pałys: 

- Można zwrócić się do architekta o wskazanie gdzie już funkcjonują takie płyty i jak 

spełniają swoje zadanie. 

 

Część II zadania – teren obok szkoły: 

- Brak uwag. 

 

Część III zadania  - park zdrojowy: 

Pan Eryk Grabowski: 

- Za duży parking . 

 

Część IV zadania - teren wokół zalewu: 

-Pan Piotr Kalita wyjaśnił, że w obrębie zalewu przewidziana jest komunikacja wyłącznie 

okazjonalna , dwukierunkowa. 

 

Pan Piotr Kowalski: 

- Jaka jest możliwość przejścia z zalewu do projektowanej w parku tężni? 

 

Zdaniem Pana Grzegorza Lasaka może to być pomost nad wodą  prowadzący przez zalew. 

 

Pan Eryk Grabowski: 

-  Można zrobić dojście nad zalew  z Malinowego Raju poprzez Uzdrowisko, a w przypadku 

braku zgody właściciela Uzdrowiska skorzystać  z przepisów specustawy. 

 

Część V zadania – kanalizacja pokąpielowa: 

- Brak uwag. 

 

 

Wnioski i uwagi: 

Pan Grzegorz Lasak: 

- Przenieść fontannę sprzed Urzędu w kierunku centrum Solca-Zdroju. 



 

Pan Eryk Grabowski: 

- Wprowadzić cykliczność spotkań Komitetu Rewitalizacyjnego np. co pół roku. 

 

Pan Grzegorz Lasak: 

- Dogłębnie przeanalizować komunikację przy  ul. T. Kościuszki i 1 Maja. 

- Sprawdzić funkcjonalność kostki granitowej , żywotność i trwałość proponowanych w 

koncepcji płyt oraz ceny. 

- Miejsce w którym znajduje się stadion zaprojektować docelowo jako dalsza część parku w 

jednym kompleksie. 

Nawiązując do powyższej propozycji Pan Piotr Kalita wyjaśnił, że nie jest możliwe takie 

rozwiązanie ponieważ  teren stadionu nie jest objęty rewitalizacją. 

 

Pani Barbara Simon: 

-  Sprawdzić płyty oraz przeanalizować ruch na ul.  Kościuszki. 

 

Pan Bogdan Kunat: 

- Uważa, że dobrym rozwiązaniem byłaby budowa na ul. Kościuszki zatoczek-mijanek, 

które umożliwiłyby ruch dwustronny. 

 

Pan Eryk Grabowski: 

- Zlikwidować słupy energetyczne na rzecz linii podziemnej. 

Wójt wyjaśnił, że  złożył do zakładu energetycznego wniosek w tej sprawie i otrzymał 

odmowną odpowiedź .  

 

Pan Paweł Patrzałek: 

- Czy przewidziane jest odpowiednio przygotowane miejsce na ustawienie świątecznej 

choinki? 

Pan Piotr Kalita poinformował, że  punkt taki wraz z zasilaniem elektrycznym znajduje się 

przy uzdrowisku. 

 

Pan Eryk Grabowski: 

- Wytyczyć w lesie ścieżki dla turystów. 

Wójt wyjaśnił, że są wytyczone ścieżki edukacyjne wraz z opracowanymi mapkami 

sytuacyjnymi. 

 

 

Protokołowała: 

Danuta Grabda 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Udzielając odpowiedzi  na zgłaszane  pytania wyjaśnił, że: 

-  

- miejsca parkingowe przy ul. Kościuszki zostały zaprojektowane z myślą o istniejących tam 

punktach usługowych, 

-  

 

 

 

 

 

 

celów a właścicielom gruntów objętych Programem daje możliwość pozyskania 

dodatkowych punktów przy ubieganiu się o środki pomocowe. rozpatrzenie wniosków i 

uwag zgłoszonych do Programu rewitalizacji. Zaproponowała, aby każdy wniosek był  

przedstawiony i przyjęty bądź odrzucony głosowaniem, uwagi natomiast zostaną 

szczegółowo wyjaśnione. Dodała, że po wprowadzeniu poprawek Program będzie ponownie 

przedłożony do wglądu mieszkańców . Ostateczna jego wersja zostanie przedłożona Radzie 

Gminy w celu przyjęcia uchwały. 

Wyjaśniła obecnym, że Program Rewitalizacji Gminy nie jest związany z ustawą o 

rewitalizacji z 2015 roku. Podstawą jego opracowania są wytyczne ministra infrastruktury i 

rozwoju a  realizacja  zadań nie opiera się  na konieczności wywłaszczania czy pierwokupu. 

Zgodnie z wnioskiem zgłoszonym na ostatnim posiedzeniu Komitetu , teren objęty 

rewitalizacją został poszerzony . 

           W pierwszej kolejności Pani Barbara Simon przedstawiła autopoprawki zgłoszone 

przez Wójta Gminy. 

- Wykreślić zapis dot. drogi między ul. Partyzantów i Krakowską. 

Głosowanie: za wykreśleniem – 16 głosów, przeciw – 0, wstrzymało się -2. 

 

- Wykreślić drogę łączącą ul. Krakowską z ul. 1 Maja. 

Pan Lucjan Swatek: Czy mieszkańcy tego obszaru zgadzają się z tym? 

Pani Barbara Simon: Jest szansa, że uda się fragment drogi  na gruncie gminnym. 

Pan Grzegorz Lasak: Zarówno p. Parchatko jak i pozostali właściciele nie wyrażają zgody na 

budowę drogi na ich gruntach. Mimo to droga znajduje się w mpzp.  

-Co dzieje się z wnioskami dot. mpzp? 



Pani Barbara Simon: Plan miejscowego zagospodarowania jest w trakcie uzgodnień. Drogi o 

których była mowa znajdują się w mpzp stąd też umieszczone zostały w Programie 

rewitalizacji, nie ma natomiast przeszkód, aby je z niego wykreślić. 

Głosowanie: za wykreśleniem – 12 głosów., przeciw – 2, wstrzymało się – 3. 

 

- Wykreślić drogę łączącą ul. Leśną  z ul. Partyzantów. 

Pan Czesław Sztuk: Występował  do Wójta  o wykreślenie tej drogi z mpzp jednak 

bezskutecznie. 

Pani Barbara Simon: Wykreślenie drogi z mpzp wymaga odrębnej procedury. 

Głosowanie: za wykreśleniem – 9, przeciw – 6, wstrzymało się – 3. 

 

- Włączyć do Programu zapis: zagospodarowanie terenu gminnego u zbiegu ulic 

Sienkiewicza i Cichej, bez określania co to będzie. 

Głosowanie: za wpisaniem – 16 , przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 

 

-  Zmienić dotychczasowy zapis „przejście piesze z ul. Janów do Szkolnej” na przejście 

pieszo-rowerowe. Jest pełna akceptacja właścicieli gruntów. 

Głosowanie: za zmianą zapisu – 18, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

 

Następnie członkowie Komitetu przystąpili do omówienia wniosków zgłoszonych przez 

mieszkańców. Wnioski te przedstawił Pan Piotr Kalita: 

- Wniosek p. Marty Jasiewicz: nie wyraża zgody na objęcie programem rewitalizacji swoich 

gruntów prywatnych. 

W związku z przyjętą autopoprawką wniosek jest bezprzedmiotowy. 

Za uznanie go za bezprzedmiotowy głosowało – 18 osób. 

 

-Wniosek p. Andrzeja Masłowskiego:  

- Nie wyraża zgody na objęcie programem rewitalizacji swoich gruntów prywatnych – 

działka nr 304. 

Pani Barbara Simon wyjaśniła, że grunty o których mowa we wniosku w pierwotnej wersji 

nie były objęte programem.  Na ostatnim posiedzeniu zgłoszony został wniosek przez Pana 

Damiana Świątka o rozszerzenie obszaru rewitalizacji  i tak się też stało. Nie przewiduje się 

natomiast w tym miejscu żadnych inwestycji, nie ogranicza właścicielom dysponowania 

gruntami a jedynie stwarza możliwość   dofinansowania ewentualnych przedsięwzięć. 

Pani Elżbieta Rodak: W przypadku sprzedaży gruntów notariusz żąda zaświadczenia , że 

grunty nie leżą w obszarze rewitalizacji. 

Pani Barbara Simon: Program nie jest oparty na ustawie o rewitalizacji, która to właśnie 

wyznacza obszary rewitalizacji. 

Głosowanie: za wykreśleniem z Programu działki nr 304 -  8 , przeciw - 5,  

wstrzymało się - 4. 

 

- Wniosek p. Elżbiety Rodak:  

- wyłączyć z programu działki nr  314, 315, 317. 

Głosowanie: za wykreśleniem – 8, przeciw – 2, wstrzymało się – 6. 

 

- Wniosek p. Bogusława Kunata:  

- wykreślić z Programu działkę nr 308. 

Głosowanie: za wykreśleniem - 9 , przeciw - 2, wstrzymało się - 7. 



 

Wnioski Pana Damiana Świątka: 

-  we wskazanym tekście proponuje zmienić lub usunąć zapis. 

Pani Barbara Simon odczytała treść wskazanego zapisu. 

Do zapisu odniósł się Pan Czesław Sztuk informując, że ustawienie tablicy pozwalającej na 

wejście do parku tylko kuracjuszom było uzgodnione z policją. Nikt natomiast nie zabrania 

wstępu do parku  innym osobom. 

Zdaniem Pani Barbary Simon zakaz wstępu jest praktykowany, gdyż według jej wiedzy, 

zarówno Stowarzyszenie Społeczno-Kulturalne jak i nauczycielka z dziećmi nie otrzymali 

zgody na wejście do parku. 

Pan Czesław Sztuk: Poddać rewitalizacji park uzdrowiskowy i gminny wspólnie. 

Wybudować sieć doprowadzającą siarkę do odbiorców prywatnych. 

Pani Barbara Simon zwróciła się o sprecyzowanie właściwego zapisu określonego we 

wniosku. Ustalono, iż wykreślony zostanie tekst w części od słów: „Dawny zakład 

zdrojowy” do słów „dla klientów spółki”. 

Głosowanie: za wykreśleniem powyższego tekstu – 13, przeciw – 0 , wstrzymało się – 4. 

 

- wykreślić drogę z parku. 

Droga została wykreślona poprzez przyjęcie autopoprawki . 

Głosowanie: za uznanie wniosku za bezprzedmiotowy – 17, przeciw – 0, wstrzymało się - 0. 

 

- str. 64  obiekty branży uzdrowiskowej wymienić z nazwy. 

Pan Piotr Kalita: Nazwy obiektów nie mają w programie znaczenia. Można wykreślić liczbę 

obiektów. 

Głosowanie: za wpisaniem nazwy obiektów – 6, przeciw – 12, wstrzymało się – 0. 

 

- str. 66, obiekty branży uzdrowiskowej wymienić z nazwy. 

Głosowanie: za wpisaniem nazwy – 6, przeciw – 12, wstrzymało się – 0. 

 

- str. 75, przedstawić przebieg drogi, jeżeli jest na prywatnym gruncie – wykreślić. 

Pani Barbara Simon wyjaśniła, że zapis nie konkretyzuje przebiegu drogi a jedynie wskazuje 

konieczność skomunikowania.  

Głosowanie: za usunięciem zapisu – 5, przeciw – 10, wstrzymało się – 3. 

 

Wnioski Pana Pawła Patrzałka: 

- w zakresie modernizacji części ul. Kościuszki lub  dodać jako odrębne  zadanie 

inwestycyjne modernizację  ul. Kościuszki od ul. Partyzantów do ul. Krakowskiej . 

Pan Piotr Kalita: Jest to droga powiatowa i nie powinna być ujęta do rewitalizacji. 

Głosowanie: za poszerzeniem zapisu o ul. Kościuszki – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 10. 

 

- str. 96, określić jaka część ul. Kościuszki  jest objęta zadaniem . 

Pan Piotr Kalita: Jest to fragment pomiędzy ul. 1 Maja a ul. Partyzantów. 

Głosowanie: za doprecyzowaniem opisu zadania – 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 4 . 

 

- powiększyć zakres zadań o budowę  małej architektury na ul. Polnej i ul. Poprzecznej. 

Głosowanie: za poszerzeniem zadania – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 

 

- dodać zadanie modernizacja ul. Krakowskiej poprzez budowę małej architektury. 



Głosowanie: za wpisaniem zadania - 0, przeciw - 5, wstrzymało się - 12. 

 

- dodać zapis o utworzeniu placu handlowego obok budynku Urzędu Gminy tak , aby handel 

skoncentrowany był w jednym miejscu. 

Pan Grzegorz Lasak: Rozważyć stworzenie  placu targowego w innym miejscu oraz nowych 

parkingów. 

Pani Barbara Simon: Plac jest tymczasowy. 

Pan Piotr Kalita: Brak jest możliwości finansowania takiej inwestycji w ramach 

rewitalizacji. 

Głosowanie: za dodaniem powyższego zadania – 0, przeciw – 15, wstrzymało się – 2. 

 

- stworzyć przy placu handlowym dużą tablicę reklamową. 

Pan Piotr Kalita: Zadanie nie może być realizowane w ramach rewitalizacji. 

Głosowanie: za dodaniem zadania – 0, przeciw -17, wstrzymało się – 0. 

 

Pan Damian Świątek: Co będzie z Programem po 2023 roku? 

Pani Barbara Simon: Kończy się wówczas finansowanie zadań objętych Programem. 

 

Pani Barbara Simon przystąpiła do wyjaśnienia zgłoszonych  uwag dotyczących założeń 

finansowych: 

- koszty wpisane do programu przyjmowane są szacunkowo po uzgodnieniach z jednostkami 

organizacyjnymi, 

- w razie potrzeby koszty mogą być zwiększone i dostosowane do kosztów realnych. Ceny 

są kształtowane przez rynek i nie jest możliwe dokładne ich określenie w danej chwili. 

- w zadaniu rozbudowa sieci wodno-kanalizacyjnej mieści się również odprowadzenie 

ścieków pokąpielowych. 

 

Pan Czesław Sztuk: zorganizować zebranie z chętnymi na pobór wody siarkowej. 

Pani Barbara Simon: Spotkanie takie może zorganizować przedsiębiorca we własnym 

zakresie. Urząd może udostępnić salę. Gmina  realizuje zadania publiczne i nie może 

uczestniczyć w budowie  sieci doprowadzającej siarkę. 

 

Pan Lucjan Swatek: Czy są ustalone priorytety w realizacji zadań? 

Pani Barbara Simon: Wszystko zależy od pozyskanych  środków finansowych. Zawsze 

można się spotkać i ustalić kolejność realizacji zadań. 

 

Pan Grzegorz Lasak:  

- Oczyścić drogi poscaleniowe w Żukowie  i zrobić z nich  ścieżki rowerowe. 

- Czy były prowadzone rozmowy z Nadleśnictwem na temat dróg? 

Pani Barbara Simon: 

- W lesie wybudowana została ścieżka edukacyjna. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

Danuta Gradba 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                    

 

                                                     PROTOKÓŁ   

 

z VIII uroczystej Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój odbytej w dniu 31 maja 2015r. 

 

                              W dniu 31 maja 2015 roku  odbyła się VIII uroczysta Sesja Rady 

Gminy Solec-Zdrój zwołana dla uczczenia 25 rocznicy reaktywowania samorządu gminnego 

w Polsce. Uroczystości rozpoczęła msza św. o godz. 12ºº w kościele p.w. Św. Mikołaja w  

Solcu-Zdroju, podczas której dokonano aktu poświęcenia sztandaru Gminy Solec-Zdrój. 

Następnie  uczestnicy obchodów przemaszerowali do  hali widowiskowo-sportowej 

Gminnego Zespołu Szkół im. Jana Pawła II, gdzie o godz. 13ºº rozpoczęła się  VIII Sesja 

Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

          Na wstępie  Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek przywitał przybyłych na 

zaproszenie gości: Romualda Garczewskiego  – Posła na Sejm RP, Krzysztofa Dziekana – 

Radnego Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, Stanisława Klimczaka – Wicestarostę 

Powiatu Buskiego, Andrzeja Gądka – Przewodniczącego Rady Powiatu ,  Jerzego Kordosa – 

radnego powiatu, Andrzeja Pałysa – Prezesa WFOŚ w Kielcach, Leszka Stanka – 

Komendanta  Policji w Solcu-Zdroju, następnie radnych wszystkich kadencji począwszy  od 



1990 roku, sołtysów, przewodniczących rad sołeckich, kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy, pracowników samorządowych i wszystkich gości biorących udział 

w obchodach jubileuszu XXV-lecia samorządu terytorialnego. 

 

        Obecni minutą ciszy uczcili pamięć nieżyjących radnych. 

 

         Następnie  głos zabrał Wójt Gminy Adam Pałys. W swoim wystąpieniu  nawiązał do 

historii reform ustrojowych w Państwie, zwracając szczególną  uwagę na przemiany  jakie w 

okresie 25 lat miały  miejsce w gminie Solec-Zdrój. 

Głos zabierali również zaproszeni goście, poruszając w swych wypowiedziach osiągnięcia 

gminy na przestrzeni minionych 25 lat. 

 

           Pan Jerzy Michta - twórca herbu Gminy Solec-Zdrój - przedstawił  historyczne 

uwarunkowania   Gminy mające wpływ na jego powstanie. 

 

          W dalszej kolejności Wójt Gminy Adam Pałys odczytał stanowisko kapituły nagrody 

„Magnolia” oraz wręczył przyznaną „Magnolię”  Pani Klementynie Helis . 

Kolejną honorową nagrodą przyznaną przez kapitułę jest „Samorządowiec Roku 2015”.  

Ta została przyznana i wręczona Panu Janowi Galusowi. 

 

          Następnie Wójt Adam Pałys oraz Przewodniczący  Rady Paweł Patrzałek złożyli 

radnym i sołtysom wszystkich kadencji podziękowania za  trud włożony w rozwój lokalnej 

demokracji. 

      

Na tym zakończono VIII Sesję Rady Gminy Solec-Zdrój.  

 

           Uroczystości jubileuszu XXV-lecia powstania samorządu terytorialnego zamknął 

koncert Zbigniewa Wodeckiego, po skończeniu którego każdy mógł obejrzeć wystawę  

pn. „25 lat Gminy Solec-Zdrój” nawiązującą do zmian mających miejsce po 1990 roku. 

 

           Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała:                                                                                 Przewodniczący Rady 

 

Danuta Grabda Paweł Patrzałek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                                           Solec-Zdrój, 2013-06-25 

 

 

Znak:SOO.II.0008.5.2013 

 

 

 

 

                                                                                   Ekologiczny Związek Gospodarki 

 Odpadami Komunalnymi 

                                                                                        W  Rzędowie 

 

28-142 TUCZĘPY 

 

 

 



 

 
 

                        W załączeniu przesyłam uchwałę Nr XXVI/147/2013  Rady Gminy Solec-

Zdrój z dnia 25 czerwca 2013 roku w sprawie wystąpienia Gminy Solec-Zdrój ze związku 

międzygminnego  wraz z wyciągiem z Protokołu z XXVI Sesji Rady Gminy, na której 

uchwała  została podjęta. 

 

 

                                                   W Y C I Ą G 

                                    PROTOKÓŁ  Nr XXVI/2013 
 

z XXVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 25 czerwca 2013r. w budynku 

administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8˚˚ do 9³º.  

 

                                Ad.1.  Otwarcia XXVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnego  

powiatu Jerzego Kordosa, przedstawiciela Izby Rolniczej Zdzisława Juszczyka, radnych 

Rady Gminy, sołtysów i gości zaproszonych.   

       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   

10-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Nieobecni na Sesji radni: Doktór Stanisław, Fortuna Paweł, Grabda Włodzimierz, Kopeć    

Jerzy i Jacek Żółtak, . 

Lista obecności – w załączeniu. 

 

................................................................................................................................................. 

                      Ad. 18. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 

 Pan Stanisław Grochowski: 

- Działka przeznaczona do sprzedaży w Piasku była kiedyś własnością gromadzką. Uważa, 

że nie należy jej sprzedawać, lecz podzielić na części z przeznaczeniem na drogi do działek 

do niej przylegających. 

Wójt Adam Pałys: 

- Jeżeli jest taka potrzeba to sprawę należy zgłosić pracownikowi referatu. 

.......................................................................................................................................... 

 

                         Ad.19. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący 

Rady Czesław Stępień dokonał zamknięcia  XXII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

Protokołowała:                                                                                      Podpisał: 

                                                                                                   Przewodniczący Rady Gminy 

 /-/ Danuta Grabda                          /-/ Czesław Stępień 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                                                        W Y C I Ą G 

z  IX   Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 27 czerwca  2019 roku w budynku 

administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. od 8°° do 12³°. 

          

                Ad.1.  Otwarcia IX  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady Gminy 

Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji radnych Rady Gminy Solec-Zdrój , 

z-cę wójta Piotra Kalitę , skarbnika gminy Zofię Kopeć,  sekretarza gminy Artura Cygana,  sołtysów  

oraz pozostałych gości .   

Kierownicy referatów Urzędu Gminy obecni na Sesji: Edyta Patrzałek, Izabela Kopeć-Ból,  

kierownik GOPS Stefania Bartnik. 

Na sesji obecny był Pan Czesław Maj – dyrektor PGE Dystrybucja O/Busko-zdrój. 

               Ad.2. Przewodniczący Rady poinformował,  że ustawowy skład  Rady wynosi 15 radnych,  

w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum  niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy 

Solec-Zdrój  oraz podejmowania prawomocnych uchwał.  

Nieobecni radni: Teresa Sowula. 

Lista obecności – w załączeniu. 

 

...................................................................................................................................................        

 

                    Ad.9b/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały w 

sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Solec-Zdrój z tytułu wykonania budżetu Gminy za 

2018 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  był omawiany na posiedzeniach komisji i 

otrzymał ich rekomendację. 

Następnie Skarbnik Zofia Kopeć odczytała uchwałę Nr 3030/2019  II Składu Orzekającego  RIO w 

Kielcach, pozytywnie opiniującą przedłożone przez Wójta Gminy Solec-Zdrój sprawozdania z 

wykonania budżetu  za 2018 rok.   

       Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Fortuna  przedstawił  wniosek Komisji  o udzielenie 

Wójtowi Gminy absolutorium w związku  z pozytywną oceną wykonania budżetu za 2018 rok.   

       W dalszej kolejności Skarbnik Gminy  przedstawiła  radnym uchwałę Nr 3050/2018 II Składu 

Orzekającego RIO w Kielcach, która zawiera pozytywną opinię wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy w sprawie udzielenia  absolutorium Wójtowi Gminy.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Solec-Zdrój z tytułu wykonania budżetu Gminy  za 2018 rok . 

Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag do uchwały, w związku z czym  została poddana  pod 

głosowanie . 

Za udzieleniem absolutorium głosowało 14 radnych, 

przeciw – 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych .  

Uchwała nr IX/39/2019 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Solec-Zdrój z tytułu  

wykonania budżetu Gminy za 2018 rok – w załączeniu.               



 
…………………………………………………………………………………………………. 

                              Ad.11. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  

Rady Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia IX  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

  

Protokołowała:                                                                                                  Przewodniczący Rady 

Danuta Grabda/-/                                                                                                  Paweł Patrzałek/-/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Z uchwałą rady gminy w sprawie absolutorium należy przesłać do regionalnej izby 

obrachunkowej wyciąg z protokołu z sesji dotyczący rozpatrzenia sprawozdania z 

wykonania budżetu i podjęcia uchwały. / z portalu samorządowego/ 

 

 

 

 

 

 

 
 

                              Ad.11. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  

Rady Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia IX  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

  

Protokołowała:                                                                                                  Przewodniczący Rady 

Danuta Grabda/-/                                                                                                  Paweł Patrzałek/-/ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ad.6. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jacek  Żółtak przedstawił informację z 

przeprowadzonej kontroli postępowania Wójta Gminy Solec-Zdrój w zakresie dzierżawy 

pomieszczeń w ośrodku zdrowia w Solcu-Zdroju. Radni nie zgłosili uwag do przedłożonej 

opinii. Informacja w załączeniu. 

 

- 

Ad.18. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 

- Pani Honorata Głuska: Nawiązując do informacji komisji rewizyjnej dotyczącej 

przeprowadzonej kontroli działalności Wójta w zakresie dzierżawy pomieszczeń w ośrodku 

zdrowia stwierdziła, że jest niezgodna ze stanem faktycznym. Komisja może powołać 

biegłego do oceny problemu. Według GUS handel w aptece nie jest usługą zdrowia, chyba, 

że jest to apteka szpitalna. Uważa, że ogłoszenie o przetargu powinno jednoznacznie 

określić, iż wydzierżawia się pomieszczenia pod aptekę, wówczas sama wzięłaby udział w 

przetargu. Rada ustaliła, że teren ten może być wykorzystany tylko pod usługi zdrowia. 

Zwraca się więc do radnych, aby nie przyjmowali informacji i nakazali ponowne 

przeprowadzenie kontroli. W innym przypadku złoży skargę na Wójta. Uważa również, że 

powinna być wezwana na posiedzenie komisji rewizyjnej, aby złożyć swoje zeznania, gdyż 

w konflikcie urząd – obywatel powinna mieć możliwość wypowiedzenia się. Komisja winna 

oprzeć się na właściwych dokumentach, W sytuacji gdy Rada Gminy przyjmie opinię 

komisji rewizyjnej, złoży skargę na działalność Wójta.  Dyżury całodobowe zostały ustalone 

bez konsultacji z właścicielem apteki, który wie najlepiej jakie są potrzeby mieszkańców 

jeżeli chodzi o godziny otwarcia. 

      Zdaniem Wójta Adama Pałysa, jeżeli Pani Głuska czuje się pokrzywdzona, ma prawo 

złożyć skargę. 

      Pan Włodzimierz Grabda wyjaśnił, że komisja rewizyjna szczegółowo sprawdziła 

przedłożone materiały i nie ma żadnych zastrzeżeń. Również miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego gminy nie wyklucza prowadzenia w tym miejscu apteki. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                   Związek Międzygminny „NIDA 2000” 

 

        Stary Korczyn 

 

                   28-136 Nowy Korczyn 

 

 

 

                                                                                                             Solec-Zdrój, 2013-06-26 

 

 

Znak:SOO.II.0008.5.2013 

 

 

 

 

 

                                                                            Regionalna Dyrekcja Lasów Państwowych 

    w Radomiu 

  ul. 25 Czerwca 68 

 

                      26-600 RADOM 

 

 

 

 

 

                        W załączeniu przesyłam uchwałę Nr  XXVI/149/2013 Rady Gminy Solec-

Zdrój z dnia 25 czerwca  2013r.w sprawie  zaopiniowania projektu planu ochrony 

Szanieckiego Parku Krajobrazowego. 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

                                  PROTOKÓŁ Nr  I/2018 

 
z I Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 20 listopada  2018r. w budynku 

administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8˚˚ do 9.05.  

 

                    Ad. 1. I Sesję Rady Gminy Solec-Zdrój, zgodnie z ustawą o samorządzie 

gminnym  otworzył najstarszy wiekiem radny obecny na Sesji,  Radny Senior Włodzimierz 

Grabda. Przywitał przybyłych radnych,  sołtysów , Pana Adama Pałysa, radnego powiatu 

Andrzeja Gądka oraz zaproszonych gości  .  

 

                    Ad. 2. Następnie Przewodnicząca Komisji Wyborczej Joanna Tłustochowicz 

wręczyła nowo wybranym radnym  zaświadczenia o wyborze ich do Rady Gminy Solec-

Zdrój.  

Radnymi kadencji 2018 – 2023 zostali:  

1. Domańska Renata 

2. Fortuna Paweł 

3. Grabda Włodzimierz 

4. Grabowski  Eryk 

5. Kasperkowicz Marek 

6. Koźbiał Paweł 

7. Lasak Grzegorz 

8. Madej Łukasz 

9. Mastaliński Marian 

10. Nurek Marcin 

11. Oszywa Marcin 

12.  Patrzałek Paweł 

13. Powroźnik Jan 

14. Sowula Teresa 

15. Żelazny Stanisław 

 

                              Ad.3. Przewodnicząca Komisji Wyborczej Joanna Tłustochowicz 

wręczyła Panu Adamowi Pałysowi  zaświadczenie o wyborze  na Wójta Gminy Solec-Zdrój.  

 

                             Ad.4.Radny Senior Włodzimierz Grabda odczytał rotę ślubowania : 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 

radnego  sprawować godnie, rzetelnie i  uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i 

jej mieszkańców”. Najmłodszy radny Paweł Koźbiał odczytywał  kolejno imiona i nazwiska 

radnych, którzy wypowiadali  wg swojego wyboru słowo „ślubuję” lub „ślubuję, tak mi 

dopomóż Bóg”.  

 



                             Ad.5. Przewodniczący obrad Włodzimierz Grabda stwierdził, że na ogólny 

stan 15 radnych obecnych jest 15-tu, co stanowi quorum uprawnione do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

 

                             Ad. 6.Następnie odczytał  otrzymany przez radnych porządek obrad, który 

przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie przez radnego Seniora I sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

2. Wręczenie przez przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej nowo wybranym 

radnym zaświadczeń o wyborze. 

3. Wręczenie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej nowo wybranemu 

Wójtowi Gminy zaświadczenia o wyborze. 

4. Złożenie ślubowania przez radnych Rady Gminy Solec-Zdrój. 

5. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 

6. Przyjęcie porządku obrad. 

7. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój. 

8. Przejęcie przez przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój prowadzenia obrad. 

9. Wybór dwóch Wiceprzewodniczących Rady Gminy. 

10. Złożenie ślubowania przez Wójta  Gminy Solec-Zdrój. 

11. Zakończenie obrad I sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

                            Ad.7. Z uwagi na fakt, iż punkty 1,2,3,4,5 i 6 porządku obrad zostały 

zrealizowane  Przewodniczący obrad Włodzimierz Grabda  przystąpił do przeprowadzenia 

wyboru Przewodniczącego Rady Gminy.  

W pierwszej kolejności przedstawił procedurę wyborów a następnie zwrócił się do radnych o 

zgłaszanie kandydatów. 

Radny Jan Powroźnik zgłosił kandydaturę Pana Grzegorza Lasaka. 

Radny Paweł Fortuna zgłosił kandydaturę Pana Pawła Patrzałka. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na kandydowanie do wyboru na przewodniczącego 

Rady Gminy. 

Z uwagi na brak dalszych zgłoszeń Przewodniczący Włodzimierz Grabda zamknął listę 

kandydatów i zaproponował  powołanie   komisji skrutacyjnej, której zadaniem było 

przeprowadzenie wyboru przewodniczącego oraz dwóch wiceprzewodniczących rady  

gminy.  

      Zgodnie z art. 18 ust. 1 i art. 21 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym powołano 

Komisję Skrutacyjną dla przeprowadzenia głosowania w następującym składzie: 

1. Paweł Koźbiał 

2. Paweł Fortuna 

3. Marek Kasperkowicz 

 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na udział w pracach komisji skrutacyjnej, a radni 

jednogłośnie zaakceptowali jej skład. 

Uchwała Nr I/1/2014 w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia 

głosowania nad wyborem Przewodniczącego i dwóch Wiceprzewodniczących Rady Gminy 

– w załączeniu. 

Kandydaci Grzegorz Lasak i Paweł Patrzałek  zaprezentowali obecnym na sesji swoją osobę.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Paweł Fortuna przedstawił procedurę wyboru 

przewodniczącego i przystąpiono do prac związanych z wyborem. 

          Po zakończeniu procesu tajnego głosowania Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 



Paweł Koźbiał  odczytał Protokół Komisji z przeprowadzonych tajnych wyborów na 

przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój. 

Zgodnie z Protokołem Przewodniczącym Rady Gminy Solec-Zdrój   został  Pan Paweł 

Patrzałek, uzyskując 12 głosów „za”, co stanowi wymaganą bezwzględną większość  

głosów. 

Protokół Komisji Skrutacyjnej – w załączeniu. 

 

           Przewodniczący obrad Włodzimierz Grabda odczytał uchwałę w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Rady Gminy.  

Uchwała Nr I/2/2018 w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój  – w 

załączeniu. 

      

                            Ad.8. Dalsze prowadzenie obrad Radny Senior  Włodzimierz Grabda 

przekazał nowo  wybranemu Przewodniczącemu  Rady Gminy Pawłowi Patrzałkowi. 

 

                            Ad.9. Następnie radni przystąpili do wyboru dwóch wiceprzewodniczących 

Rady Gminy.  Przewodniczący Paweł Patrzałek  poprosił o zgłaszanie kandydatów . 

Radny Marek Kasperkowicz jako kandydata na wiceprzewodniczącego Rady zgłosił  

Włodzimierza Grabdę, zaś radna Teresa  Sowula  jako drugiego kandydata zgłosiła 

Stanisława Żelaznego. 

 

         W związku z brakiem dalszych propozycji Komisja Skrutacyjna przystąpiła do  

przeprowadzenia tajnego głosowania. 

 

         Po zakończeniu procesu głosowania Przewodniczący Paweł Koźbiał  odczytał protokół 

Komisji Skrutacyjnej, zgodnie z którym kandydaci otrzymali  po 15 głosów „za”, co stanowi 

wymaganą bezwzględną większość  głosów. Protokół Komisji Skrutacyjnej  - w załączeniu. 

Wiceprzewodniczącymi Rady zostali: 

 

1. Włodzimierz Grabda 

2. Stanisław Żelazny 

 

         Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę w sprawie wyboru dwóch  

wiceprzewodniczących Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

Uchwała Nr I/3/2014 w sprawie wyboru dwóch wiceprzewodniczących Rady Gminy  

Solec-Zdrój - w załączeniu.  

                  

 Ad.10. Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek zwrócił się do Wójta 

Gminy Adama Pałysa o złożenie ślubowania.  

Wójt Adam Pałys złożył uroczyste ślubowanie. 

 

                          Ad.11. W związku z wyczerpaniem się porządku I Sesji Rady  

Gminy Solec-Zdrój Przewodniczący Rady Gminy Paweł  Patrzałek  dokonał zamknięcia 

obrad. 

 

 

Protokołowała Przewodniczący Rady 



 

Danuta Grabda Paweł Patrzałek  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                       Ad.8.W dalszej części obrad Wójt Adam Pałys złożył  

sprawozdanie z działalności  za okres między Sesjami. Nikt z radnych nie zgłosił uwag .  

Sprawozdanie – w załączeniu. 

 

 

                                      Ad.10. Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień omówił  

zasady powoływania komisji stałych Rady Gminy. Zaproponował powołanie 5 komisji  

stałych o składzie 3-5 osób. 

 

Radny Jacek Żółtak zaproponował , aby komisja rewizyjna liczyła 3 osoby. 

Powyższe propozycje zostały przyjęte jednogłośnie, w związku z czym Przewodniczący 

Rady zaproponował 15-minutową przerwę, aby radni mogli  określić się do jakich komisji 

chcą należeć. 

 

          Po wznowieniu obrad Przewodniczący Czesław Stępień odczytał uchwałę w  

sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy oraz ich składu. 

Powołano komisje w następującym składzie: 

 

1. Komisja Rewizyjna: 

1/ Żółtak Jacek 

2/ Nowak Józef 

3/ Grabda Włodzimierz 

 

2. Komisja d/a Finansów i Rozwoju: 

1/ Grabda Włodzimierz 

2/ Pałys Kazimierz 

3/ Zych Józef 

 

3. Komisja ds. Zdrowia, Oświaty i Kultury: 

1/ Babiarz Adrian 

2/ Żelazny Stanisław 



3/ Fortuna Paweł 

4/ Żubrowski Jan 

 

 

4. Komisja ds. Rolnictwa i Restrukturyzacji Wsi: 

1/ Zeliasz Czesław 

2/ Zych Józef 

3/ Żelazny Stanisław 

4/ Kopeć Jerzy 

5/ Powroźnik Jan 

 

 

5. Komisja Uzdrowiskowa: 

1/ Łukasiewicz Jerzy 

2/ Żółtak Jacek 

3/ Babiarz Adrian 

4/ Doktór Stanisław 

5/ Żubrowski Jan 

 

Uchwała Nr I/3/2010 w sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy Solec-Zdrój 

 – w załączeniu.            

 

                                        

                              Ad.12. Odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje udzielili: 

 

Ks. Mirosław Tomasik: 

 

Śmieci wrzucane do kontenerów obok cmentarza powinny być segregowane. Niestety nikt 

tego nie przestrzega. Ponadto znajdują się tam odpady nie tylko  cmentarne. Koszt wywozu 

jednego kontenera to kwota 500 zł. Sama parafia nie da rady sprostać finansowo. Zwraca się 

do nowej rady o pomoc w rozwiązaniu tego problemu. 

 

Radny Stanisław Doktór proponuje zorganizować spotkanie z sołtysami i radnymi z parafii 

Solec-Zdrój. 

 

Wójt Gminy Adam Pałys: 

 

- Jest zatwierdzony podział gruntów należących do mieszkańców bloków. W okresie 

zimowym zostanie spisany  u notariusza odpowiedni akt pomiędzy Gminą a udziałowcami. 

W projekcie budżetu będzie określona kwota z przeznaczeniem na budowę dróg 

dojazdowych. Jeżeli Rada Gminy wskaże tą drogę , to będzie ona zrealizowana.  

 

- Cały czas trwają rozmowy z właścicielami działek, które byłyby najlepszym miejscem na 

budowę hali sportowej.  Wójt proponuje zarówno zakup jak i zamianę na działki budowlane. 

Nie ma jednak ostatecznej decyzji ze strony właścicieli. 

 

- Drogi odśnieżane są sukcesywnie. Przetarg na wykonawcę nie był ogłaszany ponieważ 

Gmina posiada własny sprzęt.  



 

- Odśnieżanie chodników jest obowiązkiem właściciela posesji. Gmina może jedynie pomóc. 

 

- Słyszał sugestie o likwidacji placówki pocztowej w Solcu. Decyzja ostateczna jednak 

jeszcze nie zapadła, w związku z czym będzie zabiegał o pozostawienie poczty w Solcu. 

 

- Na odśnieżanie dróg powiatowych przetarg wygrała firma z Grodziska Mazowieckiego. 

Dyrektor Zarządu Dróg w najbliższym czasie ma zorganizować spotkanie z 

przedstawicielami firmy i przedłożyć im wszystkie zastrzeżenia co do wykonywanej przez 

nich pracy. Pracownicy ci nie mają obowiązku zgłaszać się do radnego bądź sołtysa o 

wskazanie dróg do odśnieżania. 

 

- Zgłosi do Zarządu Dróg konieczność usunięcia powalonych drzew przy drodze na 

Zagórzany. 

 

- Nie ma w budżecie środków na zakup pojemników na piasek. Zostaną jednak usypane przy 

chodnikach kupki z piaskiem do posypywania. 

 

- Jeżeli Rada przy uchwalaniu budżetu podejmie decyzję o  zakupie koparki to wniosek 

zostanie zrealizowany. W obecnym projekcie budżetu nie ma zapisanych środków na zakup 

tego sprzętu. Osobiście uważa, że stosowane dotychczas przetargi na usługi koparką są dla 

gminy korzystne finansowo. 

 

- Stawki  podatku od nieruchomości ustalają radni. 

 

- Chodnik do Zborowa będzie odśnieżony. 

 

- Nie wie o likwidacji kursu autobusowego do Stopnicy.   

 

- Wójt zwrócił się do MSWiA o przedłużenie terminu wykonania nakładki bitumicznej na 

drodze Piasek Mały – Czarny Gaj oraz Piestrzec – Biechów. Jeżeli nowy termin wyznaczony 

na dzień 20.12.2010r.nie zostanie dotrzymany, to Gmina będzie musiała zwrócić otrzymane 

na budowę środki. 

 

- ZEORK zobowiązał się naprawić lampę w Kikowie. Będzie interweniował w tej sprawie. 

 

- Za bardzo słuszną propozycję uważa zlecenie wykonania odśnieżania prywatnym osobom. 

Na podstawie spisanej umowy będzie można uregulować należność. 

 

- Z firmą MACHNIK były prowadzone rozmowy na temat uporządkowania i doprowadzenia 

do poprzedniego stanu terenu, na którym prowadzone były roboty budowlane. 

 

- Rozezna sprawę wykopania rowu przy drodze na Zawodzie. Rozważy również celowość 

ustawienia tam znaków, aby nie doprowadzić do tego, że utrudniony zostanie mieszkańcom 

ruch samochodowy. 

 

- Ponownie wystąpi do powiatu o wykopanie rowu pod p. Czarneckim.  

 



                                           Ad.13. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 

 

 Pan Włodzimierz Grabda: 

- Dlaczego nikt nie odśnieża drogi Żuków – Piasek Mały? 

 

Pan Zenon Pawelec: 

- Ustawić znak przy lesie na drodze Strażnik – Chinków przy skrzyżowaniu z drogą    

   podporządkowaną. 

- Wykonać przepust na nowej drodze w Chinkowie. 

- Wykonać przepust przy drodze powiatowej między Strażnikiem a Chinkowem. 

- Ustawić kierunkowskazy i tablice informacyjne przy lesie na białej drodze. 

- Ustawić tablice informacyjne na skrzyżowaniu w Chinkowie. 

- Ponowić starania o uruchomienie przewozu osobowego busem do  miejscowości Solec. 

 

Pan Robert Ból: 

- Posypać piaskiem zakręty i górki na drogach, ponieważ jest bardzo ślisko. 

 

Pan Józef Zych: 

- Odśnieżyć drogę w Chinkowie w kierunku Rzegocina. Droga ta jest odśnieżona tylko do 

mostu od strony gminy Nowy Korczyn. 

 

Pan Stanisław Doktór: 

- Posypać całą drogę przez Wełnin. 

 

Pan Czesław Zeliasz: 

- Posypać drogę Zborów – Piestrzec. 

 

Pan Jan Powroźnik: 

- Kiedy będzie budowana kanalizacja w Żukowie? 

 

Pan Krzysztof Szcześniak: 

- W dalszym ciągu utrzymuje się niskie ciśnienie w wodociągu w Zagaju Kikowskim. 

 

 

Odpowiedzi na zgłoszone wnioski udzielił Wójt Adam Pałys: 

 

- Widzi potrzebę założenia przepustów i będzie wnioskował do powiatu o ich budowę. 

 

- Znaki drogowe będą uzupełnione. 

 

- Na chwilę obecną liczba znaków informacyjnych jest wystarczająca. 

 

-  Cały czas trwają rozmowy w sprawie uruchomienia przewozu osobowego z miejscowości 

nie mających połączenia PKS do Solca. 

 

- Droga do Rzegocina będzie odśnieżona. 

 

- Na 2012 rok planowane jest ukończenie robót kanalizacyjnych w Żukowie. 



 

- Podejmowane są działania, aby Zagaje Kikowskie były zasilane z naszego ujęcia. 

 

- Popiera propozycję odśnieżania dróg przez prywatne osoby posiadające odpowiedni    

  sprzęt. 

 

Pan Zenon Pawelec: 

- Ograniczyć tonaż na „białej drodze”. 

 

       Powyższy wniosek Wójt zgłosi do Zarządu Dróg. 

 

 

                                           Ad.14. W związku z wyczerpaniem się porządku I Sesji Rady  

Gminy Solec-Zdrój Przewodniczący Czesław Stępień dokonał zamknięcia obrad. 

           Jednocześnie poinformował, że w związku z koniecznością przyjęcia od Wójta  

Gminy ślubowania zwołuje na dziś na godzinę 12ºº II Sesję rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

 

 

 Protokołowała:                                                                                   Przewodniczący Rady 

 

Danuta Grabda                                                                                        Czesław Stępień 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                              PROTOKÓŁ  Nr II/2014 
 

z II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 8 grudnia  2014 r. w budynku 

administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 10˚˚ do 10.30.  

 

                                Ad.1.  Otwarcia  II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek . Przywitał obecnych na Sesji radnych, 

sołtysów i gości zaproszonych.   

       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest 

14 , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Lista obecności – w załączeniu. 

                                 

                                Ad.2. Następnie  odczytał  porządek II Sesji Rady Gminy, który 

przedstawia się następująco: 

    1. Otwarcie II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój i stwierdzenie quorum.                         

2. Przyjęcie porządku  II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

3.Przyjęcie Protokołu z  I Sesji Rady Gminy. 



4. Wręczenie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej Wójtowi Gminy 

zaświadczenia o wyborze.  

5.Złożenie ślubowanie przez Wójta Gminy Solec-Zdrój. 

6.a) Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Solec-Zdrój. 

    b) Uchwała w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

7.Zakończenie obrad II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

Proponowany porządek został przyjęty bez uwag – jednogłośnie. 

 

                           Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do  

protokołu z  II Sesji Rady Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .       

 

                      Ad.4. Zastępca Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej Katarzyna 

Satora  wręczyła Panu Adamowi Pałysowi zaświadczenie o wyborze w dniu 30 listopada 

2014 r. na Wójta Gminy Solec-Zdrój. 

 

                   Ad.5.Wójt Adam Pałys złożył uroczyste ślubowanie. 

 

                   Ad.6a. Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek odczytał projekt uchwały w 

sprawie ustalenia  wynagrodzenia wójta gminy. Poinformował, że w związku z objęciem 

mandatu wójta gminy Rada powinna podjąć uchwałę o jego wynagrodzeniu,  Przedstawił 

radnym zasady przyznawania  wynagrodzenia,  proponując jednocześnie, aby 

wynagrodzenie pozostało w dotychczasowej wysokości.  

Nikt z radnych nie zabrał głosu w powyższej sprawie. Odczytana uchwała, poddana pod 

głosowanie radnych została przyjęta następującą ilością głosów: 

- za przyjęciem – 14 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się – 0. 

Uchwała nr II/4/2014 w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Solec-Zdrój – w 

załączeniu. 

                        Ad.6b. Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały 

w sprawie powołania stałych komisji Rady. Zarządził 10-minutową przerwę, aby radni 

mogli określić się do jakiej komisji będą należeć oraz wybrać spośród siebie 

przewodniczących poszczególnych komisji.  

          Po wznowieniu obrad Przewodniczący  odczytał uchwałę w sprawie powołania 

komisji stałych Rady Gminy oraz ich składu. 

 

Powołano komisje w następującym składzie: 

1. Komisja Rewizyjna: 

Fortuna Paweł - przewodniczący 

Koźbiał Paweł – z-ca przewodniczącego 

Kasperkowicz Marek - członek 

 

2. Komisja ds. Finansów i Rozwoju: 

Kołkowski Antoni - przewodniczący 

Nurek Marcin – z-ca przewodniczącego 

Koźbiał Paweł 

Żubrowski Jan 

 



3. Komisja d/s Zdrowia, Oświaty i Kultury: 

Sowula Teresa - przewodniczący 

Kasperkowicz Marek – z-ca przewodniczącego 

Fortuna Paweł 

Osak Henryk 

 

4. Komisja ds. Rolnictwa i Restrukturyzacji Wsi: 

Grabda Włodzimierz - przewodniczący 

Zeliasz Czesław – z-ca przewodniczącego 

Żelazny Stanisław 

Kołkowski Antoni 

Sowula Teresa 

 

5. Komisja Uzdrowiskowa: 

Nurek Marcin – przewodniczący 

Łukasiewicz Jerzy – z-ca przewodniczącego 

Osak Henryk 

Babiarz Adrian 

Żubrowski Jan 

 

Poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów: 

- za przyjęciem – 14 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się – 0 

Uchwała Nr II/5/2014 w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Solec-Zdrój – w 

załączeniu. 

                          Ad.7. Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek zwołał na godz. 10.35  w 

dniu dzisiejszym posiedzenie Komisji  Zdrowia, Oświaty i Kultury i Komisji Rolnictwa i 

Restrukturyzacji Wsi, oraz na godz. 11.05 posiedzenie pozostałych komisji tj. Komisji 

Finansów i Rozwoju, komisji Uzdrowiskowej i Komisji Rewizyjnej. Poinformował, że 

tematem będzie projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla 

obliczenia wysokości podatku rolnego na 2015 r. oraz zmiany budżetu na 2014 r.  

Podał do publicznej wiadomości termin III sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, ustalony na dzień 

12 grudnia 2014 r. na godz. 9°°. 

W związku z wyczerpaniem się porządku II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój 

Przewodniczący Paweł Patrzałek dokonał zamknięcia obrad. 

 

 

 

 

Protokołowała:                                                                                   Przewodniczący Rady 

 

Danuta Grabda                                                                                        Paweł Patrzałek 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                     W Y C I Ą G 
 

z  Protokołu  Nr II/2014 z  II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu  

8 grudnia 2014 r. w budynku administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju,                      

w godz. 10°° do 10.30. 

 

                                Ad.1.  Otwarcia  II Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  

Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek. Przywitał obecnych na Sesji radnych, 

sołtysów i gości zaproszonych.   

 

       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest 

14, co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Lista obecności – w załączeniu. 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

                           Ad.4. Zastępca Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej 

Katarzyna Satora  wręczyła Panu Adamowi Pałysowi zaświadczenie o wyborze w dniu 30 

listopada 2014 r. na Wójta Gminy Solec-Zdrój. 



                           Ad.5. Wójt Adam Pałys złożył uroczyste ślubowanie.                    

----------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

                          Ad.7….. W związku z wyczerpaniem się porządku II Sesji Rady  

Gminy Solec-Zdrój Przewodniczący Paweł Patrzałek dokonał zamknięcia obrad. 

 

 

Protokołowała:                                                                                   Przewodniczący Rady 

Danuta Grabda   /-/                                                                                 Paweł Patrzałek /-/ 

 

Za zgodność z protokołem 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                                                                                                                Solec-Zdrój, dn. 2014-12-04 

 

 

                                                                               Pan/i 

     …….…………………….. 

 

                                                                                    …..……………………….. 
 28-131 Solec-Zdrój 

 

 Zgodnie z Postanowieniem Komisarza Wyborczego w Kielcach 

II  dotyczącym zwołania sesji w celu złożenia ślubowania przez  wójta  gminy wyznaczam 

termin II sesji Rady Gminy Solec-Zdrój na dzień 08 grudnia 2014 r. na godz. 10°°. 

 

Proponuję następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie II sesji Rady Gminy Solec-Zdrój i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku II sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

3. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 



4. Wręczenie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej Wójtowi Gminy     

     zaświadczenia o wyborze. 

5. Złożenie ślubowania przez Wójta Gminy Solec-Zdrój. 

6. a) Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Solec-Zdrój. 

    b) Uchwała w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

7. Zakończenie obrad II sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 
Roszę o punktualne i niezawodne przybycie. 

 

 
 Przewodniczący Rady 

 
    Paweł Patrzałek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 I Sesja Rady Gminy Solec-Zdrój 
 
Radny Senior  - Włodzimierz Grabda 
 
1. Na podstawie art. 20 ust. 2c ustawy o samorządzie gminnym otwieram I sesję Rady 
Gminy Solec-Zdrój. 
Dziękuję za powierzenie mi tak zaszczytnej funkcji. Pragnę zapewnić, że dołożę wszelkich  
starań, aby I sesja przebiegała sprawnie i zgodnie z prawem. 
Witam serdecznie przybyłych gości. 
Witam serdecznie: 
Pana Adama Pałysa, 
Witam serdecznie wszystkich Państwa. 
 
2. Proszę Panią Joannę Tłustochowicz – Przewodniczącą  Gminnej Komisji Wyborczej  w 
Solcu-Zdroju o wręczenie nowo wybranym radnym zaświadczeń o wyborze. 
 
3. Proszę Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej  w Solcu-Zdroju Panią Joannę 
Tłustochowicz o wręczenie Panu Adamowi Pałysowi zaświadczenia o wyborze  w dniu 21 
października 2018 r. na Wójta Gminy Solec-Zdrój. 
 
4. Wysoka Rado. 
Obecnie przystąpimy do ceremonii złożenia ślubowania przez nowo wybranych radnych . 
Proponuję, aby ślubowanie odbywało się w następujący sposób: odczytam rotę ślubowania 
a następnie najmłodszy radny Paweł Koźbiał odczyta z listy obecności kolejno imiona i 
nazwiska radnych, którzy powstaną i wypowiedzą według swojego wyboru, słowo „ślubuję”  
lub zwrot „ ślubuję, tak mi dopomóż Bóg. 
Przystępujemy do ślubowania. 
Odczytuję rotę  ślubowania: 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej , ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i 
jej mieszkańców”. 
Proszę radnego Pana Pawła Koźbiała o odczytywanie listy radnych: 
1. Domańska Renata 
2. Fortuna Paweł 
3. Grabda Włodzimierz 
4. Grabowski Eryk 
5. Kasperkowicz Marek 
6.Koźbiał Paweł 
7. Lasak Grzegorz 
8. Madej Łukasz 
9. Mastaliński Marian 
10.Nurek Marcin 
11.Oszywa Marcin 
12.Patrzałek Paweł 



13.Powroźnik Jan 
14.Sowula Teresa 
15.Żelazny Stanisław 
 
 
Dziękuję bardzo. Gratuluję i stwierdzam, że radni, którzy złożyli ślubowanie objęli mandat 
radnego Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
5. Ustawowy skład Rady wynosi 15 radnych. Stwierdzam, że w sesji uczestniczy …….. 
radnych, co stanowi quorum  niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy Solec-Zdrój, 
umożliwia przeprowadzenie ważnych wyborów  oraz podejmowanie prawomocnych 
uchwał. 
 
6. Przystępujemy obecnie do przyjęcia  porządku obrad I sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Proponowany porządek obrad Państwo radni otrzymaliście wraz z zaproszeniem na sesję, 
pozwolicie jednak, że go odczytam: 
 
1. Otwarcie przez Radnego Seniora I Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Wręczenie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej w Solcu-Zdroju nowo 
wybranym radnym zaświadczeń o wyborze. 
3. Wręczenie przez Przewodniczącego Gminnej Komisji Wyborczej  nowo wybranemu 
Wójtowi Gminy zaświadczenia o wyborze. 
4. Złożenie ślubowania przez radnych Rady Gminy Solec-Zdrój. 
5. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
6. Przyjęcie porządku obrad. 
7. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój. 
8. Przejęcie przez Przewodniczącego  Rady Gminy Solec-Zdrój prowadzenia obrad. 
9. Wybór  Wiceprzewodniczących Rady Gminy. 
10. Złożenie ślubowania przez Wójta Gminy Solec-Zdrój. 
11. Zakończenie obrad I Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
7. Punkty 1do 6 porządku obrad uważam za zrealizowane. 
Przystępujemy do punktu 7. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Przedstawię procedurę: 
1/ zgłaszanie kandydatów na funkcję przewodniczącego Rady Gminy, 
2/ powołanie Komisji Skrutacyjnej, 
3/ przedstawienie procedury wyboru przewodniczącego, 
4/ przeprowadzenie głosowania tajnego, 
5/ podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 
 
Bardzo proszę o zgłaszanie kandydatów oraz ewentualnie o ich przedstawienie. 
Przypominam, że zgłoszony kandydat musi wyrazić zgodę na kandydowanie, dlatego 
każdorazowo będę zwracał się z zapytaniem do zgłoszonej osoby, czy wyraża zgodę. 



…………………. 
 
Czy radny Pan …………………… wyraża zgodę na kandydowanie na przewodniczącego Rady? 
Proszę o dalsze zgłoszenia. 
Czy radny Pan …………………… wyraża zgodę na kandydowanie na przewodniczącego Rady? 
……………….. 
Nie widzę dalszych zgłoszeń, stwierdzam zamknięcie listy kandydatów na 
przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Przystępujemy do powołania 3-osobowej Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia 
głosowania nad wyborem przewodniczącego   i dwóch wiceprzewodniczących Rady Gminy 
Solec-Zdrój. Przypominam, że osoby kandydujące  ani też te, które zamierzają kandydować 
na wiceprzewodniczących  nie mogą wchodzić w skład Komisji Skrutacyjnej. Bardzo proszę 
o zgłoszenie 3 radnych do pracy w komisji. 
 
…………………………….. 
…………………………….. 
…………………………….. 
 
Dziękuję, stwierdzam, że do Komisji Skrutacyjnej zgłoszono 3 radnych . 
Pytam zgłoszonych radnych czy  wyrażają zgodę na pracę w komisji? 
Radny ……………. 
Radny ……………. 
Radny ……………. 
 
Czy ktoś z państwa radnych ma uwagi do proponowanego składu Komisji Skrutacyjnej? 
Skoro nikt nie zgłasza uwag przystępujemy teraz do podjęcia uchwały w tej sprawie.  
Odczytam  uchwałę Nr I/1/2018 w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej do 
przeprowadzenia głosowania nad wyborem przewodniczącego i dwóch 
wiceprzewodniczący  Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Ogłaszam 10 minutową przerwę w celu ukonstytuowania się komisji. 
 
Po przerwie: 
 
Proszę zgłoszonych kandydatów na przewodniczącego rady Gminy Solec-Zdrój o 
zaprezentowanie swojej osoby. 
Proszę w kolejności alfabetycznej, o zabranie głosu kandydata, radnego Pana 
……………………………… 
Czy są pytania do kandydata? 
 
Dziękuję, na tym zakończyliśmy prezentację kandydatów. 
Zamykam dyskusję i proszę Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do pracy i 
przeprowadzenie głosowania. 
 



Proszę przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o zapoznanie radnych z procedurą 
głosowania nad wyborem  przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Głosowanie na przewodniczącego Rady Gminy  przeprowadza się w głosowaniu tajnym, 
bezwzględną większością głosów . 
Radni na karcie do głosowania winni postawić znak  x  w kratce z lewej strony obok 
nazwiska kandydata na którego głosują. 
 
Czy są jakieś niejasności i pytania? 
 
Proszę komisję skrutacyjną o rozdanie kart do głosowania. 
Przypominam, że mamy do dyspozycji miejsce, w którym nikt nie będzie nam przeszkadzał 
przy zaznaczaniu na karcie kandydata, na którego chcemy oddać swój głos. 
Proszę przewodniczącego komisji skrutacyjnej o wyczytywanie z listy imienia i nazwiska 
obecnych na sesji radnych, a wyczytywanych radnych o podchodzenie i wrzucanie do urny 
kart do głosowania.? 
 
Po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego. 
Dziękuję bardzo, ogłaszam 10 minutową przerwę, a komisję skrutacyjna proszę o 
obliczenie głosów i podanie wyników głosowania. 
 
Proszę przewodniczącego Komisji o odczytanie protokołu z wyboru przewodniczącego 
Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Dziękuję, gratuluję radnemu wybranemu na przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój 
Panu ……………………….. i życzę owocnej pracy. 
Odczytam teraz uchwałę w sprawie wyboru przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Uchwała Nr I/2/2018  
 
8. Przechodzimy  do punktu 8 porządku obrad. 
Wysoka Rado, w poczuciu dobrze spełnionego obowiązku dziękuję i proszę 
Przewodniczącego Rady o dalsze prowadzenie obrad. 
 
NOWY PRZEWODNICZĄCY 
 
Punkt 9 porządku obrad: Wybór  wiceprzewodniczących  Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Obecnie radni dokonają wyboru dwóch wiceprzewodniczących Rady Gminy. 
 
Głosowanie na wiceprzewodniczących  przeprowadza się w tym samym trybie co wybory 
przewodniczącego Rady Gminy, tj. w głosowaniu tajnym bezwzględną większością głosów. 
Radni na karcie do głosowania winni postawić znak  x  w kratkach z lewej strony obok 
nazwisk dwóch kandydatów na których głosują. 
 
Proszę o zgłaszanie kandydatów na wiceprzewodniczących Rady Gminy. 
1. ………….. 



2. ………….. 
3. ..………… 
4. ………….. 
 
Dziękuję , zamykam listę kandydatów. 
Ogłaszam 10 minutową przerwę  i proszę komisję skrutacyjną o przygotowanie kart do 
głosowania. 
 
Po przerwie: 
Proszę komisję skrutacyjną o rozdanie kart do głosowania. 
Proszę przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o przypomnienie procedury głosowania nad 
wyborem  wiceprzewodniczących Rady Gminy. 
 
Przypominam, że mamy do dyspozycji miejsce, w którym nikt nie będzie nam przeszkadzał 
przy zaznaczaniu na karcie kandydata, na którego chcemy oddać swój głos. 
 
Proszę przewodniczącego komisji skrutacyjnej o wyczytywanie z listy imienia i nazwiska 
obecnych na sesji radnych, a wyczytywanych radnych o podchodzenie i wrzucanie do urny 
kart do głosowania. 
 
Po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego. 
 
Dziękuję bardzo, ogłaszam 10 minutową przerwę, a komisję skrutacyjna proszę o 
obliczenie głosów i podanie wyników głosowania. 
 
Po przerwie: 
Proszę przewodniczącego komisji skrutacyjnej o odczytanie protokołu z wyboru dwóch 
wiceprzewodniczących Rady Gminy Solec-Zdrój. 
…………………………. 
Zgodnie z przeprowadzonym głosowaniem odczytam teraz uchwałę w sprawie wyboru 
dwóch wiceprzewodniczących Rady Gminy. 
Uchwała Nr I/3/2018 
Gratuluję  i proszę Wiceprzewodniczących Rady Gminy o zajęcie miejsca za stołem 
prezydialnym. 
 
Pkt. 10.  Proszę Wójta Adama Pałysa o złożenie ślubowania.  
 
Wójt odczytuje: 
 
„Obejmując urząd wójta  gminy Solec-Zdrój, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności 

prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności 

mieszkańców gminy .”  

Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóż Bóg.”. 
 
Pkt. 11. Stwierdzam, że wyczerpaliśmy porządek  I inauguracyjnej sesji Rady Gminy Solec-
Zdrój i tym samym zamykam obrady. 



 
 
 
 
 
 
 
 
Przystępujemy do kolejnego 9 punktu posiedzenia: Wręczenie przez Przewodniczącego 
Gminnej Komisji Wyborczej Wójtowi Gminy zaświadczenia o wyborze. 
Proszę Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej  Panią Joannę Tłustochowicz o 
wręczenie Panu Adamowi Pałysowi zaświadczenia o wyborze  w dniu 21 października 2018 
r. na Wójta Gminy Solec-Zdrój. 
  
Pkt. 10.  Proszę Wójta Adama Pałysa o złożenie ślubowania.  
„Obejmując urząd wójta  gminy Solec-Zdrój, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności 

prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności 

mieszkańców gminy .”  

Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóż Bóg.”. 
 
 
Czy ktoś chce zabrać głos w sprawie  przedstawionego porządku obrad? 
Nie zgłoszono uwag. Stwierdzam , że Rada Gminy będzie obradowała na  I sesji według 
przedstawionego porządku. 
 
 
 
Przyjęcie uchwał: 
a/ uchwała w sprawie powołania komisji stałych Rady Gminy Solec-Zdrój , 
b/ uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Solec-Zdrój, 
12. Zakończenie obrad I sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
                                                    
Czy ktoś chce zabrać głos w sprawie  przedstawionego porządku obrad? 
Nie zgłoszono uwag. Stwierdzam , że Rada Gminy będzie obradowała na  I sesji według 
przedstawionego porządku. 
 
Punkty 1,2,3,4,5 porządku obrad uważam za zrealizowane. 
Przystępujemy do punktu 6. Wybór Przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Przedstawię procedurę: 
1/ zgłaszanie kandydatów na funkcję przewodniczącego Rady Gminy, 
2/ powołanie Komisji Skrutacyjnej, 
3/ przedstawienie procedury wyboru przewodniczącego, 
4/ przeprowadzenie głosowania tajnego, 
5/ podjęcie uchwały stwierdzającej wybór. 
 
Bardzo proszę o zgłaszanie kandydatów oraz ewentualnie o ich przedstawienie. 



Przypominam, że zgłoszony kandydat musi wyrazić zgodę na kandydowanie, dlatego 
każdorazowo będę zwracał się z zapytaniem do zgłoszonej osoby, czy wyraża zgodę. 
…………………. 
 
Czy radny Pan …………………… wyraża zgodę na kandydowanie na przewodniczącego Rady? 
Proszę o dalsze zgłoszenia. 
Czy radny Pan …………………… wyraża zgodę na kandydowanie na przewodniczącego Rady? 
……………….. 
Nie widzę dalszych zgłoszeń, stwierdzam zamknięcie listy kandydatów na 
przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Przystępujemy do powołania 3-osobowej Komisji Skrutacyjnej dla przeprowadzenia 
głosowania nad wyborem przewodniczącego   i dwóch wiceprzewodniczących Rady Gminy 
Solec-Zdrój. Przypominam, że osoby kandydujące  ani też te, które zamierzają kandydować 
na wiceprzewodniczących  nie mogą wchodzić w skład Komisji Skrutacyjnej. Bardzo proszę 
o zgłoszenie 3 radnych do pracy w komisji. 
 
…………………………….. 
…………………………….. 
…………………………….. 
 
Dziękuję, stwierdzam, że do Komisji Skrutacyjnej zgłoszono 3 radnych . 
Pytam zgłoszonych radnych czy  wyrażają zgodę na pracę w komisji? 
Radny ……………. 
Radny ……………. 
Radny ……………. 
 
Czy ktoś z państwa radnych ma uwagi do proponowanego składu Komisji Skrutacyjnej? 
Skoro nikt nie zgłasza uwag przystępujemy teraz do podjęcia uchwały w tej sprawie.  
Odczytam  uchwałę Nr I/1/2018 w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej do 
przeprowadzenia głosowania nad wyborem przewodniczącego i dwóch 
wiceprzewodniczący  Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Ogłaszam 10 minutową przerwę w celu ukonstytuowania się komisji. 
 
Po przerwie: 
 
Proszę zgłoszonych kandydatów na przewodniczącego rady Gminy Solec-Zdrój o 
zaprezentowanie swojej osoby. 
Proszę w kolejności alfabetycznej, o zabranie głosu kandydata, radnego Pana 
……………………………… 
Czy są pytania do kandydata? 
 
Dziękuję, na tym zakończyliśmy prezentację kandydatów. 
Zamykam dyskusję i proszę Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do pracy i 



przeprowadzenie głosowania. 
 
Proszę przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o zapoznanie radnych z procedurą 
głosowania nad wyborem  przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Głosowanie na przewodniczącego Rady Gminy  przeprowadza się w głosowaniu tajnym, 
bezwzględną większością głosów (za > przeciw + wstrzymał się). 
Radni na karcie do głosowania winni postawić znak  x  w kratce z lewej strony obok 
nazwiska kandydata na którego głosują. 
 
…………….. 
Czy są jakieś niejasności i pytania? 
 
Proszę komisję skrutacyjną o rozdanie kart do głosowania. 
Przypominam, że mamy do dyspozycji miejsce, w którym nikt nie będzie nam przeszkadzał 
przy zaznaczaniu na karcie kandydata, na którego chcemy oddać swój głos. 
Proszę przewodniczącego komisji skrutacyjnej o wyczytywanie z listy imienia i nazwiska 
obecnych na sesji radnych, a wyczytywanych radnych o podchodzenie i wrzucanie do urny 
kart do głosowania.? 
 
Po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego. 
Dziękuję bardzo, ogłaszam 10 minutową przerwę, a komisję skrutacyjna proszę o 
obliczenie głosów i podanie wyników głosowania. 
 
Proszę przewodniczącego Komisji o odczytanie protokołu z wyboru przewodniczącego 
Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Dziękuję, gratuluję radnemu wybranemu na przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój 
Panu ……………………….. i życzę owocnej pracy. 
Odczytam teraz uchwałę w sprawie wyboru przewodniczącego Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Uchwała Nr I/2/2018  
Radny senior składa gratulacje przewodniczącemu rady. 
 
Przechodzimy  do punktu 7 porządku obrad. 
Wysoka Rado, w poczuciu dobrze spełnionego obowiązku dziękuję i proszę 
przewodniczącego rady o dalsze prowadzenie obrad. 
 
NOWY PRZEWODNICZĄCY 
 
Punkt 8 porządku obrad. Wybór dwóch wiceprzewodniczących  Rady Gminy. 
 
Głosowanie na wiceprzewodniczących  przeprowadza się w tym samym trybie co wybory 
przewodniczącego Rady Gminy, tj. w głosowaniu tajnym bezwzględną większością głosów. 
Radni na karcie do głosowania winni postawić znak  x  w kratkach z lewej strony obok 
nazwisk dwóch kandydatów na których głosują. 



 
Proszę o zgłaszanie kandydatów na wiceprzewodniczących Rady Gminy. 
1. ………….. 
2. ………….. 
3. ..………… 
4. ………….. 
 
Dziękuję , zamykam listę kandydatów. 
Ogłaszam 10 minutową przerwę  i proszę komisję skrutacyjną o przygotowanie kart do 
głosowania. 
 
Po przerwie: 
Proszę komisję skrutacyjną o rozdanie kart do głosowania. 
 
Przypominam, że mamy do dyspozycji miejsce, w którym nikt nie będzie nam przeszkadzał 
przy zaznaczaniu na karcie kandydata, na którego chcemy oddać swój głos. 
Proszę przewodniczącego komisji skrutacyjnej o wyczytywanie z listy imienia i nazwiska 
obecnych na sesji radnych, a wyczytywanych radnych o podchodzenie i wrzucanie do urny 
kart do głosowania. 
 
Po wrzuceniu do urny karty przez ostatniego radnego. 
 
Dziękuję bardzo, ogłaszam 10 minutową przerwę, a komisję skrutacyjna proszę o 
obliczenie głosów i podanie wyników głosowania. 
 
Po przerwie: 
Proszę przewodniczącego komisji skrutacyjnej o odczytanie protokołu z wyboru dwóch 
wiceprzewodniczących Rady Gminy Solec-Zdrój. 
…………………………. 
Zgodnie z przeprowadzonym głosowaniem odczytam teraz uchwałę w sprawie wyboru 
dwóch wiceprzewodniczących Rady Gminy. 
Uchwała Nr I/3/2018 
Gratuluję  i proszę Wiceprzewodniczących Rady Gminy o zajęcie miejsca za stołem 
prezydialnym. 
 
 
Przystępujemy do kolejnego 9 punktu posiedzenia: Wręczenie przez Przewodniczącego 
Gminnej Komisji Wyborczej Wójtowi Gminy zaświadczenia o wyborze. 
Proszę Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej  Panią Joannę Tłustochowicz o 
wręczenie Panu Adamowi Pałysowi zaświadczenia o wyborze  w dniu 21 października 2018 
r. na Wójta Gminy Solec-Zdrój. 
  
Pkt. 10.  Proszę Wójta Adama Pałysa o złożenie ślubowania.  
„Obejmując urząd wójta  gminy Solec-Zdrój, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności 

prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności 

mieszkańców gminy .”  



Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóż Bóg.”. 
 
Punkt 11a/ porządku obrad:  
Podjęcie uchwały w sprawie powołanie  komisji powołania komisji  rewizyjnej i komisji  
skarg, wniosków i  petycji kierowanych do Rady Gminy Solec-Zdrój . 
W pierwszej kolejności proszę o wybranie przewodniczących  komisji i ich zastępców. 
Proponuję 10 minutową przerwę, aby każdy radny mógł dopisać się do wybranej przez 
siebie komisji. 
 
Odczytam uchwałę . 
Poddaję ją pod głosowanie. 
głosujemy poprzez naciśnięcie  przycisku TAK, lub NIE lub  
WSTRZYMUJĘ SIĘ 
 
Stwierdzam, że za przyjęciem uchwały głosowało .….. radnych, 
Przeciw ……… radnych, 
Wstrzymało się ……. radnych.  
 
Uchwała Nr I/4/2018 została przyjęta. 
 
Przystępujemy do  punktu 11b.  porządku obrad, tj. do podjęcia uchwały w sprawie 
ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Solec-Zdrój. 
Odczytam uchwałę. 
Czy są jakieś pytania do uchwały? 
Poddaję ją pod głosowanie. 
 
Przypominam, że głosujemy poprzez naciśnięcie  przycisku TAK, lub NIE lub  
WSTRZYMUJĘ SIĘ 
Stwierdzam, że za przyjęciem uchwały głosowało .….. radnych, 
Przeciw ……… radnych, 
Wstrzymało się ……. radnych. 
Uchwała Nr I/6/2018 większością głosów została przyjęta. 
 
Stwierdzam, że wyczerpaliśmy porządek  I inauguracyjnej sesji Rady Gminy Solec-Zdrój  
i tym samym kończę obrady. 

  
 
 

 

 

 

 

 

 

 



       Otwieram  34  Sesję  Rady  Gminy  Solec-Zdrój. 

 

 1. Witam serdecznie radnych, wójta gminy Adama Pałysa,  radnego 

powiatu ………………., przedstawiciela Izby  Rolniczej …………………… 

,  sołtysów oraz przybyłych gości.  

 

Stwierdzam, że na ogólny stan  15-tu radnych , obecnych jest …… co 

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

2. Przedstawiam porządek 34 Sesji Rady Gminy: 

…. 

…. 

Proszę o przegłosowanie porządku posiedzenia. 

 

3. Protokół z poprzedniej sesji wyłożony był do wglądu radnych. Czy są 

uwagi i zastrzeżenia? 

Stwierdzam, że protokół z 34 Sesji został przyjęty. 

 

4. Poproszę Pana Wójta o wręczenie obecnym na sesji studentom 

„Stypendiów Wójta Gminy”. 

 

5. Proszę Wójta o przedstawienie sprawozdania z wykonania uchwał 

podjętych na  poprzedniej sesji. 

 

Czy są pytania? 

 

6. Proszę Wójta o przedstawienie informacji o wydanych między sesjami 

zarządzeniach. 

 

Czy są pytania? 

 

 

7. Przechodzimy do punktu : Złożenie pisemnych interpelacji i zapytań 

radnych. 

 

 

8. Podjęcie uchwał: 

Proponowane do podjęcia na dzisiejszej sesji uchwały były szczegółowo 

omawiane na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy. Wszystkie 

otrzymały pozytywną opinię. 

Czytam uchwałę nr ….  w sprawie. 



 

Poddaję pod głosowanie: 

 

Kto jest  za przyjęciem 

 

Kto jest przeciw 

 

Kto się wstrzymał  

 

Stwierdzam, że Uchwała nr…   w sprawie …  została przyjęta jednogłośnie  

 

Lub 

 

…… głosami za przyjęciem 

 

…… przeciw  

 

….. wstrzymujących się. 

 

9. Proszę o udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Czy odpowiedzi i wyjaśnienia są wyczerpujące? 

 

10. Proszę o zgłaszanie wolnych wniosków i zapytań. 

 

11. Wysoka Rado, w związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia , 

zamykam 31 Sesję Rady Gminy w Solcu –Zdroju. 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 


